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کشاورز، بهمن،استیل آذین و..... 
سیاه جامگان جدیدترین نمونه از شکست 

خصوصی سازی
ورزش: سال ها است اهالی فوتبال دم از خصوصی سازی در فوتبال می 
زنند؛ مدام از محدودیت های کنفدراسیون فوتبال آسیا برای این ورزش 
محبوب در ایران به خاطر دولتی ماندن می شنویم اما مساله این است که 
پروژه خصوصی سازی در فوتبال ایران همواره یک پروژه شکست خورده 
بوده اســت. فوتبال در دنیا یک صنعت پولساز است اما با توجه به اینکه 
در ایران امکانات و ابزارهای درآمدزایی در فوتبال از مالکان باشگاه های 
خصوصی سلب شده است، اساسا واگذاری باشگاه های دولتی به بخش 

خصوصی انتقال موفقی لقب نمی گیرد.
بیش از 50 درصد از باشگاه های خصوصی در سراسر دنیا از حق پخش 
تلویزیونی تامین می شود اما در ایران این حق از فوتبال گرفته شده است. 
از سوی دیگر راه های دیگر در آمدزایی برای باشگاه های خصوصی نیز 
با محدودیت های زیادی مواجه اســت. به همین خاطر اکثر پروژه های 

خصوصی در فوتبال ایران با شکست مواجه شده است.
اکنون هم باشگاه سیاه جامگان که کاملا شخصی و با مالکیت محمدرضا 
عباسی اداره می شــود در تامین هزینه های جاری به مشکل خورده و 
حرف از فروش امتیاز و یا انحلال این باشگاه به وجود آمده است. در سال 
های گذشته کم نبودند باشگاه هایی که با سرمایه گذاری عظیم پای به 
عرصه رقابت  در فوتبال گذاشــتند اما بعد از چند سال دیگر ردی هم از 

آنها یافت نمی شود.
کشاورز تهران

در اواخر دهه 60 وزارت کشــاورزی تصمیم به تاسیس یک تیم فوتبال 
گرفت. باشگاه کشاورز راه اندازی شد و با حمایت های سیدمحمدصفی 
زاده، رییس وقت فدراسیون فوتبال هزینه های زیادی انجام داد. کشاورز 
که دستمزدهای فراتر از حد معمول آن زمان فوتبال به بازیکنان پرداخت 
می کرد، بهترین عنوان خود را در چهارمی لیگ آزادگان در سال 1371 

جست و جو کرد.
بهمن کرج

بهمن کرج در سال 1372 در شهر تهران توسط بهمن مداح و اکبر مقیم 
با خرید امتیاز باشگاه بانک سپه تهران تاسیس شد و پس از پایان لیگ در 
سال 137۴ به شهر کرج انتقال پیدا کرد. بهمن در حد فاصل سال های 
7۴ تا 78 سرمایه گذاری ویژه ای در فوتبال ایران انجام داد. این تیم در 
مدت کوتاه فعالیت خود)بهمن سال 1379 منحل شد( دو نایب قهرمانی 
در لیگ آزادگان)7۴ و 76( و یک قهرمانی)73( و دو نایب قهرمانی)76 و 

79( جام حذفی را در ویترین افتخاراتش ثبت کرد.
استیل آذین تهران

در سال 86 استیل آذین با هزینه ای هنگفت جمعی از ستاره های بزرگ 
فوتبال ایران را دور هم جمع کرد و تیمی در حد لیگ برتر را به لیگ دسته 
اول سپرد. پس از دو سال در نهایت اســتیل آذین با هدایت نادر دست 
نشان و با حضور جمعی از بازیکنان باتجربه و جوان به لیگ برتر رسید. 
پس از سقوط تیم استیل آذین به لیگ آزادگان حسین هدایتی دولابی 
اعلام کرد که تیم استیل آذین به سمنان انتقال یافته است اما در نهایت 
این تیم نتوانست موفقیتی کسب کند و حالا هیچ اثری از استیل آذین 

وجود ندارد.
سایر تیم ها

علاوه بر تیم هایی که از آنها نام برده شــد، کم نبودند باشگاه هایی که با 
هزینه شخصی ادامه حیات می دادند اما ناگهان محو شدند. باشگاه هایی 
مانند شــیرین فراز که مالکش با بدهی میلیاردی روانه زندان شــد و یا 
باشگاه استقلال اهواز که تیمی قدیمی است اما مشکلات مالی از زمانی که 
خصوصی شد نگذاشته این تیم نفس راحتی بکشد) البته استقلال اهواز 
همچنان در لیگ دسته اول فعالیت می کند(. داماش گیلان یکی دیگر 
از این تیم ها بود که حالا در دسته دوم حضور دارد. می توان از شموشک 
نوشــهر هم نام برد که بعد از فوت مرحوم درویش دیگر اثری از این تیم 
یافت نمی شود. باشگاه هایی مانند پورا، اکباتان، سرخپوشان دلوار افزار 

و... نیز نمونه های دیگری از این باشگاه ها هستند.
شاید سیاه جامگان هم ظرف سال های آینده به سرنوشتی شبیه نمونه 
های بالا دچار شود که اگر اینطور شود، با شرایط کنونی فوتبال عجیب 

نیست.

نصف روز بر بالین منصورخان 
عطش پورحیدری برای پیروزی های 

استقلال 
فاطمه صمدی: درد اسطوره ها ، درد همه مردم است .یکی مثل منصور 
پورحیدری که حالش خوب نیست ، انگار همه مردم با او درد می کشند . حال 
این روزهای منصور پورحیدری ناخوش است .درد دارد ،بدنش ضعیف شده 
و مشکل او فقط بیماری سرطان نیست و بلکه مشکل دیابت هم او را اذیت 
می کند .روی تخت دراز کشیده .در بیمارستان ایران مهر ، خیابان شریعتی 
تهران . وارد اتاق که می شویم به آرامی جواب سلام مان را می دهد .خیلی 
کم و در یکی دو کلمه بیشتر نمی تواند صحبت کند .تلخ است ، سخت است 
تماشای مردی از فوتبال که از نگاهش ابهت می بارید و امروز بیماری صورت 
او را تکیده کرده .سخت است بخواهی با منصور پورحیدری از استقلال حرف 
بزنی اما او حتی نایی برای حرف زدن هم نداشته باشد .از او می پرسی برد 
استقلال را چطور دیدید و او فقط جواب می دهد خوب شد بچه ها بردند .بچه 
ها که ببرند حالم بهتر می شود .در میان کلامش چند سرفه ای می کند و تو 
می ترسی از ادامه پرسش هایت ، از این که باز حال او خراب شود .می ترسی 
وقتی می بینی منصور که راحت حرف می زد الان تمام حرف هایش فقط 
یکی دو جمله باشد و تمام .لعنت به تو بیماری سخت ، لعنت به تو درد که هر 
چند وقت یک بار سرک می کشی ، مردی بزرگ و افتخار آفرین را روی تخت 
بیمارستان می خوابانی تا حال خوش دیروزش امروز ناخوش به نظر برسد . 

علی پسرش توضیح می دهد : تازه امروز حال بابا به نسبت روزهای قبل بهتر 
است .وی ادامه می دهد : پدرم نتوانست بازی استقلال برابر سایپا را تماشا 

کند .خواب بود اما وقتی نتیجه بازی را به او گفتیم خیلی خوشحال شد .
به منصور خبر می دهند دخترش عسل از آمریکا در راه ایران است تا بابا به 
شوق تماشای دختر لبخند بزند . هادی طباطبایی هم میهمان پورحیدری 
می شود .از خاطراتش با منصور استقلال حرف می زند .از روز و روزگاری که او 
زیر نظر پورحیدری در تیم ملی بازی می کرد و بعد شد شیر کپنهاک .از چهره 
طباطبایی مشخص است که مقابله با اشک را در پیش گرفته .نمی تواند استاد 

خود را در این حال ببیند .نمی تواند باور کند این منصور پورحیدری است .
به منصور می گوید ، امیدوارم زودتر خوب شوید و این بار شما را در تمرین 
ببینم و چه تلخ است جمله پورحیدری وقتی می گوید : فکر نکنم حالا حالا ها 

خوب شوم و بتوانم به تمرین بیایم .
دلت می خواهد بیشتر کنار اسطوره فوتبال ایران بنشینی ، دلت می خواهد 
وقتی صدای منصور پورحیدری را می شــنوی در میان کلامش خبری از 
سرفه نباشد ، اصلا او روی تخت بیمارستان دراز نکشیده باشد . اما واقعیت 
با خواسته و تصورت حداقل در اتاق بخش مراقبت های ویژه طبقه چهارم 
بیمارستان ایران مهر خیلی تفاوت دارد .تصوراتت را کنار می گذاری و فقط 

می گویی : خدایا خودت حالش را خوب کن .الهی آمین

نگاهی به صدرنشینی تیم ملی ایران در  رنکینگ فیفا
حضور ۲۲ ماهه شاگردان کی روش بر بام 

آسیا
ایسنا : تیم ملی فوتبال ایران پس از 22 ماه صدرنشینی متوالی در فوتبال 
آسیا بالاخره توانست در رنکینگ جهانی هم صعود چشمگیری داشته باشد 
و به جمع 30 تیم برتر جهان بپیوندد. شاگردان کارلوس کی روش که در 
طول ۴ سال گذشته مقابل تیم های آسیایی در هیچ بازی رسمی شکست 
نخورده اند و با توجه به همین موضوع توانسته اند رتبه نخست آسیا را کسب 
کنند، در رده بندی ماه اکتبر میلادی در جایگاه 27 جهان قرار گرفتند. در 
حالی ایران رتبه 27 جهان را در اختیار دارد که دیگر تیم های آسیایی در 
جایگاه هایی پایین تر از رتبه ۴0 هستند و تیم ملی توانسته فاصله نسبتا خوبی 
را با این تیم ها ایجاد کند. آخرین تیم آسیایی که توانسته بود رتبه ای بهتر 
از 27 را در رده بندی جهانی به دست بیاورد ژاپن است که سه سال و 8 ماه 

پیش )مارچ 2013( در جایگاه 26 جهان قرار گرفته بود.
تیم ملی می تواند با ادامه روند فعلی و انجام 6 بازی رسمی در انتخابی جام 
جهانی و چند بازی دوستانه ، رتبه خود را در رده بندی جهانی ارتقا ببخشد.

نکته قابل توجه، لغو دیدار دوستانه تیم ملی در آستانه فیفا دی مقابل تایلند 
و عراق اســت و احتمالا تیم ملی نمی تواند در این روز بازی دوستانه ای را 
برگزار کند. در صورت وقوع این اتفاق و انجام بازی های دوستانه توسط دیگر 
تیم های ملی، احتمالا شاگردان کی روش رتبه 27 جهان را از دست می دهند.

کاپ: امیر قلعه نویی، سرمربی تیم فوتبال تراکتورسازی تبریز 
درباره اتفاقات اخیر پیرامون باشــگاه تراکتورسازی صحبت 

کرده است که متن گفت و گو با وی را در زیر می خوانید:
*اتفاقات داوری بازی با فولاد ظاهرا حسابی شما را 

عصبانی کرده است.
عصبانی نیستم اما اینها نمی خواهند ما آرامش داشته باشیم. 
مگر می شود یک بازی 8 دقیقه وقت تلف شده داشته باشد 
و داور نصف آن را لحاظ کند و تازه نصــف آن ۴ دقیقه را هم 

خودش بگیرد؟ 
* شما جایی گفته بودید که باید سرمربی تیم مقابل 

اخراج می شد.
من آقای ســعداوی را خیلی دوســت دارم و او را انسانی با 
شخصیت می شناسم اما ایشــان که بیشتر از من از محوطه 

خودش دور می شد.
*بازیکنان شما به وقت تلف کردن های وحید طالب لو 

هم انتقاد کرده اند.
بنده اسمی نمی برم اما فیلم بازی موجود هست و می توانید 

خودتان ببینید و قضاوت کنید. من از سیســتم هیچ تیمی 
ایراد نمی گیرم چون هر تیمی افکار و استایلی دارد اما در این 
میان نقش داور چیست؟ آیا داور نباید ورود کند و اجازه وقت 
کشی ندهد؟ ما در بازی با استقلال خوزستان از همین داور 
ضربه خوردیم. در این بازی هم جدا از وقت های تلف شده، 
شک ندارم که روی محمد ابراهیمی پنالتی شد و داور نگرفت. 
در صحنه ای دیگر روی سروش رفیعی خطا شد که زاویه دید 
داور عالی بود اما خطا نگرفت و حتی می خواست هند بگیرد 

که کمک داور صحنه را دید. داور پدر تاکتیک ما را درآورد.
*از این بحث بگذریم، بعد از اولتیماتومی که دو هفته 
قبل به برخی بازیکنان خودتان داده بودید، ســینا 
عشوری نیمکت نشین شد؛ این نیمکت نشینی با آن 

بحث در ارتباط است؟
بنده به اسمی اشاره نمی کنم اما با نفراتی که مورد نظر بودند 
صحبت کردیم و امیدوارم هر چه ســریعتر به فرم مطلوب 

برسند.
* درباره عملکرد محمد نوری در بازی اخیر چه نظری 

دارید؛ به نظر می رسد به شرایط خوب خودش نزدیک 
می شود.

بله.بنده قبلا هم گفته بودم که این بازیکن به زمان نیاز دارد.
*آخرین خبر از وضعیت مذاکره با ســروش رفیعی 

چیست؟
باشــگاه با این بازیکن در حال مذاکره است و ما هم که قبلا 

نظرمان را درباره این بازیکن اعلام کرده ایم.
*درباره اتفاقاتی که در جریان دیدار پرسپولیس و 
استقلال خوزستان روی ســکوهای ورزشگاه غدیر 

اهواز رخ داد چه نظری دارید ؟
همان روزهایی که یک عده بــا حیثیت فوتبال این مملکت 
بازی کردند و با دعوا درست کردن روی آنتن زنده تلویزیون 
به ســه مدیرعامل می خندیدنــد باید منتظــر این روزها 
می بودیم. آنقدر حاشیه سازی کردند و زیبایی های فوتبال 
را گرفتند که حالا سکوها به محل جنگ عده ای تبدیل شده 
است. هدف شــان نابودی فوتبال بود و حالا هم این اتفاقات 

مبارک شان باشد.

آی اســپورت:  نفت با پیروزی برابر ذوب آهن، 15 امتیازی شد و 
خودش را روی پله ســوم جدول حفظ کرد. تناقض اصلی درباره آنها 
زمانی به وجود می آید که جدول را بــه بازیهای خانگی و بیرون خانه 
تفکیک کنیم. آنگاه باید درباره نفت نوشت؛ بهترین تیم بازیهای خانگی 
و بدترین تیم بازیهای بیرون خانه. مرور نوع نتیجه گیری تیمهای سابق 
دایی در لیگ برتر هم نشان   می دهد او همیشه در خانه، غول بوده و 

بیرون خانه توانی نداشته است.
 بازی های خانگی

هیچ تیمی در 9 هفته اخیر، بهتر از نفت نتوانسته در بازیهای خانگی 
امتیاز بگیرد. آنها در اولین میزبانی شان به سپاهان باختند ولی هر ۴ 
بازی خانگی بعدی شان را برابر صنعت نفت، ماشین سازی، ذوب آهن 
و سایپا بردند تا با گرفتن 12 امتیاز از 5 بازی تنها تیم فصل باشند که 
توانسته مجموع امتیازات خانگی اش را دورقمی کند. تیم دایی به طور 

میانگین از هر میزبانی اش 2/۴ امتیاز گرفته که آماری اســت بهتر از 
معدل 2 امتیازی پرسپولیس و صنعت نفت در بازیهای خانگی شان. 
نفت در جدول بازیهای خانگی، تنها تیمی است که مساوی ندارد و با 
زدن 9 گل فقط گلهای کمتری نســبت به تراکتورسازی وارد دروازه 

مهمانانش کرده است.
 بازی های بیرون خانه

اگر صبا نبود، تیم دایی به عنوان بدترین مهمان لیگ شانزدهم معرفی 
می شد. آنها یکی از 3 تیمی هســتند که معدل امتیازگیری شان به 
عنوان مهمان به »یک« نرسیده و 75 /0 است. نفت بیرون خانه فقط 3 
گل زده که آماری است تنها بهتر از سپاهان، پدیده و گسترش فولاد. 
تیم دایی یکی از ۴ تیم فصل اســت که هنوز بیرون خانه برنده نشده 
حتی ضعیف تر از ماشین سازی. بعد از صنعت نفت، ماشین سازی و 

پدیده، این نفت است که بدترین خط دفاع را دارد.

هاشم رســائی فر: رفتن چند باره فرهاد کاظمی از سیاه 
جامگان در طول فصل انگار این بــار دارد جنبه حقیقت به 
خودش می گیرد. سرمربی مشکی پوشان مشهد که این فصل 
از ابتدا تا به اینجا چند باری رفته و برگشته دیروز رسما جدا 
شدنش از سیاه جامگان را اعلام نمود. این خبر البته زمانی 
رســمیت پیدا کرد که محمد رضا عباسی مالک این باشگاه 

در مصاحبه هایش جدا شدن سرمربی تیمش را تأیید نمود.
رویانیان دنبال مشتری برای سیاه جامگان

دیروز اما یک جدایی دیگر از باشگاه سیاه جامگان خبر ساز 
شــد و آن هم جدایی محمد رویانیان، عضــو هیأت مدیره 
باشــگاه بود. رویانیان که چندی قبل به یکباره سر از هیأت 
مدیره باشگاه سیاه جامگان سر درآورد و ابتدای ورودش به 
باشگاه از خیلی چیزها گفت، دیروز در مصاحبه با رسانه ها 
حضورش در هیأت مدیره باشگاه سیاه جامگان را به نحوی 
تکذیب کرد و گفت: من یک ماه و نیم است که از این باشگاه 
خودم را کنار کشیدم اما حرفی نزدم که شرایط بدتر نشود. در 
این مدت جلسه ای نداشتم و در حال بررسی بودم که ببینم 
می توانم به باشگاه کمک کنم یا نه. البته بحث واگذاری باشگاه 
مطرح شده اما باید ببینیم که اگر واگذار نمی شود که هیچ اما 
اگر واگذار می شود فکرهایی برایش انجام دهیم. من به عنوان 
یک بچه مسلمان در کنار این دوستان هستم اما در این باشگاه 

سمتی قبول نکرده بودم که حالا بخواهم از آن کناره گیری 
کنم. باید به این بخش خصوصی کمک کرد چرا که آنها در این 
چند سال هزینه های زیادی کردند و حیف است که کارشان 
این طور به مشکل بخورد.من رسما به این باشگاه ورود نکردم 
و پولی هم ندارم که بخواهم به آنها بدهم اما بحث من برای 

ورود به برنامه ریزی بلندمدت بود.
رویانیان البته گریزی هم به داســتان خرید باشگاه توسط 
نزدیکانش زده و در اینباره گفته است: صحبت هایی با چند 
نفر از دوستانم انجام دادم و پیشنهادهایی را مطرح کرده ام اما 

باید ببینیم چه می شود. 
نکته جالب اینکه وقتی از رویانیان سؤال می شود عنوان شما 
در باشگاه سیاه جامگان چه بوده پاسخی قابل تأمل می دهد 
و می گوید: بنویسید من رفیق و یاور مسؤولان سیاه جامگان 

هستم! 
*اعتصاب بازیکنان و تعطیلی تمرین

اعتصاب و تعطیلی تمرین دیروز ســیاه جامگان نتیجه پس 
لرزه های رفتن کاظمی بود پس لرزه هایی که با مصاحبه های 
نیش دار بازیکنان نزدیک به سرمربی سابق شروع شد و قطعا 
ادامه خواهد داشت. بازیکنانی همچون علی عسگر، خانزاده ، 
سیف الهی ، دقیقی ، کلانتری و.... که خیلی ها آنها را مسبب 
اعتصاب دیروز می دانند حتما فکری برای عواقب کاری که 

دیروز انجام دادند کردند. قطعا بــا جدایی فرهاد کاظمی از 
سیاه جامگان بعید نیســت آنها نیز گزینه های بعدی برای 

رفتن از مشهد باشند.
*گزینه های محتمل برای جانشینی کاظمی

با جدایــی فرهاد کاظمی از باشــگاه ســیاه جامگان بحث 
جانشینی و سرمربی آینده این تیم برای علاقه مندان به این 
تیم مطرح است. با اینکه در همین فاصله کوتاه نام گزینه های 
متعددی در بین اهالی فوتبال دهان به دهان می چرخد اما نام 
مربیانی همچون خداداد عزیزی، علی حنطه، اکبرمیثاقیان، 
یحیی گل محمدی و حتی محمد رضا مهاجری بیشتر از بقیه 
برای سپردن سکان هدایت سیاه جامگان مطرح است. هرچند 
که به جز یکی دو مورد از آنها بقیه یا تمایلی به قبول این پست 
با شرایط فعلی ندارند یا اینکه شرایطشان ایجاب نمی کند که 

فعلا  در سیاه جامگان مربیگری نمایند.
*جلسه هواداران با مالک باشگاه

گفته می شــود بعد از اتفاقات اخیر پیرامون باشــگاه سیاه 
جامگان کانون هواداران این باشــگاه از عباسی درخواست 
کرده اند تا در جلسه ای که امشب در محل نمازخانه هیأت 
فوتبال استان از ساعت 19 برگزار خواهد شد شرکت نماید 
تا مالک باشگاه از نزدیک نظرات هواداران تیم در مورد آینده 

باشگاه را بشنود.   

قلعه نویی:داور پدر تاکتیک ما را درآورد

خداحافظی رسمی کاظمی و رویانیان با مشهدی ها

پیغام سیاه جامگان برای خداداد، گل محمدی و میثاقیان

تناقض عجیب نفت و دایی

 غول و موش

دور خیز تیم ملی جوانان برای جام جهانی
طلسم امشب می شکند؟

قلعه نویی:
داور پدر تاکتیک 

ما را درآورد

۴۰ روز مانده تا قهرمانی آسیا

تیراندازان همچنان
 بدون سرمربی!

خداحافظی رسمی کاظمی و رویانیان با مشهدی ها
پیغام سیاه جامگان برای خداداد، گل محمدی و میثاقیان
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نصف روز بر بالین منصورخان 
عطش پورحیدری 

برای پیروزی های استقلال 



صالح: قصد دارم به تمرین تیم های آمریکایی بروم
مجید صالح گفت: من در حال حاضر مدتی است که در آمریکا هستم و با چند باشگاه در حال مکاتبه هستم که بتوانم در تمرین یکی از تیم های شاغل در لیگ 

MLS شرکت کنم و از تمرینات آنها متد جدید تمرینی را نکته برداری کنم. سعی می کنم برای پیشرفتم در مربیگری قدم های مثبتی بردارم.
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از کسانی که تصور نمی کردم ضربه خوردم

نوید کیا: عادل فردوسی پور برایم تمام شده است
 فوتبــال  فارس   کاپیتان ســابق ســپاهان که یک 
خداحافظی متفاوت را در این فوتبال پشــت سر گذاشت 
ناگفته های متفاوتی از ســالهای حضــورش در فوتبال را 
مطرح کرده اســت. او خودش معترف است که برخی ها با 
مشاوره های اشتباه باعث شــدند تا خود او هم در مقاطعی 

تصمیمات اشتباه بگیرد.

* چطور شد که امروز به عنوان سمبل و نماد سپاهان 
و شناســنامه این تیم از ســوی هواداران معرفی 

می شوی؟
صحبت در این مورد یک مقدار زیاده خواهی است. من هم 
مثل همه بازیکنان سپاهان یک بازیکن بودم و مثل خیلی از 
قدیمی های این تیم دوست داشتم به تیم شهرم کمک کنم. 
* به عرصه فوتبالی ات ورود کنیم. خیلی شــفاف 
می پرسم چرا در این سال ها فقط مرد باشگاهی بودی 

و خیلی در تیم ملی دوام نیاوردی؟
واقعیت این اســت که آن اوایل خیلی شــرایط خوب بود. 
چه زمانی که برانکو سرمربی بود و چه زمانی که شاهرخی 
سرمربی شد و پس از آن هم دوباره برانکو آمد. در سال 86 
وقتی قلعه نویی من را به تیم ملی دعــوت کرد واقعا دیگر 
زانویم مشکل داشت و بعدها مشــخص شد که باید دوباره 
جراحی کنم. در این سال وقتی دیدم شرایط زانویم طوری 
نیست که هم در باشگاه باشم و هم در تیم ملی ترجیح دادم 

از این سال به بعد فقط در باشگاه بازی کنم .
* در آن سال ها هم یک سال و نیم به بوخوم رفتی اما 

باز هم دوباره به سپاهان بازگشتی .
پیوستنم به بوخوم یک مقدار شــرایط پیچیده ای داشت. 
آنها اولین تیمــی بودند که با من حــرف زدند و پای حرف 
خود هم ایستادند. شاید اگر ســالم تر بودم اتفاقات بهتری 

برایم رخ می داد. 
* شاید یکی از دلایلی که طی این سال ها تصمیمات 
خوبی نگرفتی به این برگردد که مشاوران قدرتمند 

در کنارت نداشتی.
البته مشاور به چند دسته تقسیم می شود. مشاور رسانه ای، 
فوتبالی و حتی خانوادگی. من در مشاوره فوتبالی مشکلی 
نداشتم چون از کسانی مشورت می گرفتم که آدم های بزرگی 
بودند تا اشتباه تصمیم نگیرم. البته به غیر از سال قبل و آن 
اتفاقاتی که افتاد و آن هم شاید به خاطر این بود که من به 
کســانی اعتماد کردم و از آنها ضربه خوردم که اصلا تصور 

نمی کردم که بخواهند از من استفاده کنند. 
 *نمی خواهی اسم   این افراد را بیاوری. 

نه اصلا؛ آن مسائل تمام شد و الان هم برایم تجربه می شود. 

نه اسم می آورم، نه قضاوت می کنم و فقط می گویم که من 
نباید اشتباه می کردم.

* چرا اسم نمی بری. واهمه داری اتفاقات بعد از برنامه 
90 تکرار شود؟

برنامه 90 برای من تمام شده است و نمی دانم به این برنامه 
چه بگویم. زمانی که از فوتبــال خداحافظی کردم و بعد از 
بازی با سپاهان مثل خیلی از کسانی که دلشان نمی خواست 
اینها باشند من هم می توانســتم بگویم دوربین و گزارشگر 
برنامه 90 نباشــد اما این کار را نکردم. آن برنامه تمام شد. 
من نظراتم را گفتم و آنها هم نظراتشان را گفتند و دیگر نظر 
مردم می ماند که درباره مــا مثبت و یا منفی فکر کنند. من 
انتقاد کردم از برنامه تان، چــرا آن را پخش نکردی؟ به قول 
خودتان 9 تا جام دارم و پرافتخارترین بازیکن لیگ هستم. 

* نمی خواهی در مورد اتفاقات حضورت در برنامه 90 
صحبت کنی؟

آن زمان که به ایــن برنامــه رفتم اصلا فردوســی پور به 
حرف هایم گــوش نمی کرد. من فکر می کــردم او یک آدم 

منطقی اســت و برنامه اش نیــز یک برنامــه بیطرفانه. ما 
گاهی همدیگر را می دیدیم و او همیشــه می گفت در این 
ورزش که مشــکل دارد از آدم هایی که ســعی کرده اند در 
این فضا سالم باشند خوشــش می آید و از اینطور حرف ها. 
من هم نمی خواســتم در این برنامه خودم را توجیه کنم و 
حتی اشــتباهات خودم را قبول و بابت آن از مردم اصفهان 
عذرخواهی کردم. فکر می کردم اگــر به این برنامه بروم در 
مورد اتفاقاتی که افتاده توضیحاتی می دهم و بعد می نشینیم 
و بحث می کنیم که کجا من اشــتباه کردم، کجا سرمربی و 
کجا مدیرعامل و سیستم مقصر است و بعد هم به جمع بندی 
می رسیم تا به واسطه آن سیستم فوتبال سپاهان یاد بگیرد 
اگر اینقدر هنر دارند که یک تیــم را اداره کنند، حداقل از 

بازیکنان استفاده نکنند.
* با این حال می گویند عاشــق این برنامه هستی و 
اگر باز هم به 90 دعوت شــوی دوباره به این برنامه 

خواهی رفت؟
امکان ندارد دیگر پایم را در برنامه 90 بگذارم و یا دیگر با این 

برنامه حرف بزنم. عادل فردوسی پور برایم تمام شده است. 
چون این برنامه برای من مرده است.

* شاید هم این برنامه باعث شد تا به رسانه ها بدبین تر 
شوی؟

من کلا آدم رسانه ای نبودم و کمتر پیش می آمد مصاحبه 
کنم چون فکر می کــردم فوتبال ایران این انــدازه نیاز به 
صحبت کردن ندارد. چون یک فوتبــال معمولی داریم که 
از بالا تا پایین آن معمولی اداره می شود. بازیکنان معمولی 
و سیســتم معمولی و اینقدر سیســتم فوتبال ما پیچیده، 
حرفه ای و قوی نیســت که بخواهیم هــر روز در مورد آن 

صحبت کنیم. 
* الان هم بحث دستیاری ات مطرح است البته در این 

خصوص حرف و حدیث زیاد است .
من به هیچ وجه نــه به مربیگری نه کمــک مربیگری و نه 
مدیرعاملی فکر نکردم و الان دلم می خواهد استراحت کنم. 
تا ۳-۲ ماه آینده هم از ایران می روم  و چند ماهی در آلمان 

خواهم بود.

فاطمه صمدی: وقتی که اســتقلال تیم قعر نشــین 
جدول بود ، درســت زمانی که قســمت اســتقلال از 
بازی های اول لیگ فقط باخت و مساوی بود منصوریان 
مدعی شد استقلال واقعی را از هفته پنجم ببینید و به 
نظر هم می رسید این حرف سرمربی استقلال تنها یک 
وعده بود و بس .وعده ای برای ساکت کردن منتقدین 
و آرام کردن هواداران اســتقلال.اما ادعای ســرمربی 
اســتقلال دقیق درســت از آب در آمد .استقلالی ها 
در دربی منتظر یک باخت ســنگین بودند اما بازی را 
مســاوی کردند با عملکرد تقریبا قابــل قبول .آبی ها 
بعد از دربی 4 برد هم به دســت آوردند تا مشــخص 
شود منصوریان بی حساب و کتاب حرف نزد .استقلال 
۳ بازی را در لیگ برد و یک بــازی هم در جام حذفی 
تا خود را به رده پنجم جدول برســاند و همین ســیر 
صعودی استقلال دلخوشــی بزرگی برای آبی ها شد 

.برای امیدواری به تیمی که اگر چــه هنوز زیبا بازی 
نمی کند اما راه برد را پیدا کــرده ، امیدواری به تیمی 
که اگر دو برد با اختلاف یک گل به دست آورد این بار 

توانست مقابل سایپا به دو گل هم برسد .
بله ، وعده منصوریان درست از آب در آمد و اینطور که از 
شواهد پیداست استقلال می تواند در بازی های آتی در 

کنار کسب امتیاز قشنگ هم فوتبال بازی کند .
نکته قابل توجه این است که برای استقلال در نیم فصل 
دوم خانه تکانی بزرگی هم در راه اســت .حداقل چهار ، 
پنج بازیکن که تا امروز نقش تماشاچی را در این تیم ایفا 
کرده اند در نیم فصل از استقلال جدا شده و نفرات جدید 
به عضویت این تیم در می آیند .نفرات جدیدی که شاید 
بتوانند در نیم فصل کمک بیشــتری به استقلال داشته 
باشــند .حاج محمدی ، برزای ، مجیدی ، افشــین را از 

نفرات جدا شده قطعی در استقلال بدانید .

ورزش: تیم ملی فوتبال جوانان ایران در شــرایطی به 
مصاف ازبکستان می رود که بازیکن مصدوم و محرومی 

ندارد.
تیم ملی فوتبال جوانــان ایران بعد از کســب 5 امتیاز 
در مرحله گروهی موفق شــد به عنوان تیم دوم جدول 
به مرحله یک چهــارم نهایی صعود کنــد و حریف تیم 
ازبکستان شود. این مسابقه ســاعت ۲0 امشب برگزار 
می شود. برتری شاگردان پیروانی حکم به صعود این تیم 
به جام جهانی خواهد داد تا بعد از پانزده سال جوانان ایران 

صعود به جام جهانی را تجربه کنند.
رسانه های ازبک خبر دادند در صورت برتری ایران برابر 
ازبکستان، کارلوس کی روش به جمع ملی پوشان جوان 
ایران در بحرین اضافه خواهد شد و بازی های جوانان را از 

نزدیک تماشا خواهد کرد.
پیروانی: با شکست ازبکستان طلسم ناکامی های 

گذشته را می شکنیم
امیرحسین پیروانی درباره دیدار تیم ملی فوتبال جوانان 
ایران مقابل ازبکســتان در مرحله یک چهــارم نهایی 
مسابقه های قهرمانی آسیا اظهار کرد: قبل از دیدار با یمن 
می دانستیم که با این تیم روبه رو می شویم. ازبکستان جزو 
تیم های خوب آسیاست و حداکثر دوره های گذشته به 
این مرحله صعود کرده است. آن ها تیم قدرتی و سرعتی 
هستند. ســرمربی تیم ملی جوانان با اشاره به تماشای 

دیدار این تیم مقابل چیــن افزود: بازی ایــن تیم را از 
ورزشگاه و هم با همکارانم تماشا و آنالیز کردم. به هر حال 

آن ها تیم خوبی هستند و تاکتیک خوبی دارند.
او در پاسخ به این سوال که آیا بازیکنان جوان تیم ملی از 
ناکامی های اخیر فوتسال و فوتبال ازبکستان در بازی های 

گذشــته مقابل ایران خبر دارند، گفت: بله اما ازبکستان 
تیم خوبی است. در جلســه مطبوعاتی هم مربی آن ها 
گفت که بازی ســختی مقابل ایران دارنــد. امیدوارم با 
شکست ازبکستان طلسم ناکامی های گذشته را بشکنیم 

و به جام جهانی صعود کنیم .

فوتبال ایرانی
روز سختی برای تراکتور می سازیم

ورزش: ملــوان در دیــدار آتــی خود در جــام حذفی بــه مصاف 
تراکتورسازی خواهد رفت و مایلی کهن ابراز امیدواری کرد به نتیجه 

لازم دست یابند.
مایلی کهن که تیمش را در هفته آینده و در جام حذفی باید به مصاف 
تراکتورسازی لیگ برتری رهبری کند، در خصوص این بازی گفت: 
مطمئنا دیدار سختی پیش روی ماست. اما بازیکنان جوان ما نشان 
دادند برای قدردانی از این حمایت از هیچ کوششی دریغ نخواهند کرد. 
مطمئنا برابر تراکتورسازی نیز با تمام توان به میدان خواهیم رفت تا 
هواداران تیم را خوشحال کنیم و روز سختی را برای تراکتور خواهیم 

ساخت و برای رسیدن به نتیجه تلاش خواهیم کرد.

فغانی و کمک هایش به جای دوبی به 
مالزی می روند

ورزش:  داور و دو کمک داور بین المللی فوتبال کشورمان که به عنوان 
بهترین تیم داوری آسیا انتخاب شدند ۳0 آبان در مالزی مورد تجلیل 

قرار خواهند گرفت.
از آنجایی که قرار اســت دوره های 5 روزه داوری برای داوران غرب 
آسیا در دوبی و داوران شرق آســیا در مالزی انجام شود اما فغانی و 
کمک هایش به جای حضور در دوبی به مالــزی خواهند رفت تا در 
حاشــیه کلاس های ارتقای داوری 5 روزه از آنهــا به عنوان بهترین 

داوران آسیا تقدیر شود.

زمانی:تغییرات در هیأت مدیره استقلال 
پیش داوری است

فارس: عضو هیأت مدیره استقلال در خصوص اینکه گفته می شود 
نفراتی مانند جهانیــان به دلیل ارتباط با گــودرزی از هیأت مدیره 
اســتقلال کنار رفته و با حضور وزیر جدید نفرات جدیدی به جمع 
مدیران آبی پوشان اضافه خواهد شد، گفت: اینها پیش داوری است. 
اجازه بدهید وزیر انتخاب شود آن وقت در موردش صحبت می کنیم 

ولی اگر این حرف ها الان مطرح می شود فقط گمانه زنی است.
زمانی از تاخیر در برگزاری نشست آینده هیأت مدیره استقلال خبر 
داد و گفت: احتمالا با توجه به برگزاری مراسم جلسه رای اعتماد به 

وزیر شاید نشست آینده هیأت مدیره با کمی تاخیر برگزار شود.

پس از پولدار شدن
 پرسپولیسی ها تعطیلات را به دوبی 

می روند
ورزش:  پس از هفته ها مشکل مالی، با تلاش هایی که مدیران باشگاه 
پرسپولیس انجام دادند، قرار اســت امروز ۲0 درصد از مبالغ قرارداد 

بازیکنان پرسپولیس به حسابشان واریز شود.
این درحالی است که پرسپولیسی ها فقط درصدی از قرارداد خود را 
بابت پیش قرارداد دریافت کرده بودند و طی هفته های اخیر باشگاه 

نتوانسته بود به تعهدات خود عمل کند.
با تصمیم برانکو و موافقت مدیران باشــگاه، سرخپوشان قصد دارند 
در تعطیلات لیگ اردویی را برای آماده سازی خود برگزار کنند تا با 
آغاز مجدد لیگ، با آمادگی بیشتری به مصاف حریفان خود بروند. به 

احتمال فراوان مکان اردوی پرسپولیس، دوبی خواهد بود.

اسماعیلی: گفته بودیم استقلال 
شرایطش بهتر می شود

ایسنا:فرشید اســماعیلی، هافبک 
آبی پوشــان با بیان ایــن نکته که 
اســتقلال به دنبال ارتقای جایگاه 
خود در جدول است، عنوان کرد: اگر 
خاطرتان باشد از چند هفته گذشته 
هم من و هم ســایر بازیکنان گفته 
بودیم که استقلال رفته رفته شرایط 
بهتری پیدا می کند. تیم ما نسبت به 

فصل گذشته تغییرات زیادی داشته و طبیعی است که این بازیکنان 
برای هماهنگ شــدن زمان می خواهد. اگر بــازی های چند هفته 
اخیر ما را با دیدارهای ابتدایی فصل مقایسه کنید، پیشرفت و مسیر 
صعودی استقلال کاملا مشخص است. هم از نظر تاکتیکی، هماهنگی 

و جسمانی رفته رفته بهتر می شویم.  

فهرست تیم ملی ساحلی برای شرکت 
در جام بین قاره ای 

ورزش: اســامی بازیکنان دعوت شــده به اردوی تیم ملی فوتبال 
ساحلی در حالی از سوی میرشمســی معرفی شد که بازیکنان باید 
صبح روز چهارشنبه پنجم آبان خود را به کادر فنی در هتل المپیک 

معرفی کنند.
اسامی بازیکنان دعوت شــده به این شرح اســت: حمید بهزادپور، 
ســیدعلی ناظم، محمدعلی مختاری ،محمد مرادی ،امیرحســین 
اکبری، مسلم مسیگر، محمد احمدزاده، مصطفی کیانی، سیدپیمان 
 حسینی ،حســن عبداللهی، فرید بلوک باشی، مهران مرشدی زاده .

مسابقات جام بین قاره ای فوتبال ساحلی از ۱۱ تا ۱5 آبان در امارات 
برگزار می شود و تیم ملی فوتبال ساحلی ایران در گروه B با تیم های 

روسیه، آمریکا و مصر همگروه است.

پوزش اصفهانیان از »عرض پیما« 
ایسنا: رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال به خاطر بی توجهی به 

داور بین المللی فوتسال از او عذرخواهی کرد.
فریدون اصفهانیان درباره کناره گیری وحید عرض پیما از قضاوت در 
لیگ برتر فوتسال توضیح داد: در جریان کناره گیری آقای عرض پیما 
نیستم. شاید خدایی نکرده مصدومیتی برایش پیش آمده است. با این 

حال نه دپارتمان و نه عرض پیما چیزی به ما اعلام نکرده اند.
وی درباره ناراحتی عرض پیما از عدم استقبال و بدرقه او به جام جهانی 
۲0۱6 کلمبیا گفت: نمی دانستم زمان ورود به ایران کی بوده، وگرنه 
به فرودگاه می رفتم. به هر حال این داور باید تحویل گرفته شود چون 

در جام جهانی قضاوت کرده و افتخار آفریده است. 

استقلال بدون محروم در اهواز
ورزش: تیم فوتبال اســتقلال تهران برای دیدار روز پنجشنبه برابر 
فولاد خوزستان محروم ندارد و علیرضا منصوریان از این بابت نگرانی 
نخواهد داشت و می تواند با خیال آسوده برنامه های تاکتیکی خود را 

در تمرینات تا روز دیدار برابر فولاد انجام دهد.
تیم فوتبال استقلال تهران روز پنجشنبه 6 آبان ماه و از ساعت ۱6.40 

در ورزشگاه غدیر اهواز میهمان فولاد خوزستان خواهد بود.

فلاح زاده: رحمتی شانسی توپ 
می گرفت!

ورزش سه: حامد فلاح زاده ، دروازه بان تیم سایپای تهران گفت: بازی 
بدی مقابل استقلال انجام ندادیم اما از موقعیت های پرتعدادی که به 
دست آوردیم، استفاده نکردیم. ما حتی می توانستیم بازی را ببریم 
اما بدشانس بودیم و در سوی مقابل مهدی رحمتی خوش شانس بود. 
بازیکنان ما از 7 متر دروازه توپ ها را یکی پس از دیگری به دست یا 
پای رحمتی می زدند و او با خوش شانسی سیو می کرد. متاسفانه با 

بدشانسی بازنده شدیم .

مربی استقلال کنار گذاشته شد
ورزش سه: علیرضا منصوریان بعد از این که متوجه شد صالح 
مصطفوی دستیارش در کادر فنی اســتقلال در مصاحبه ای با 
یکی از رسانه های گروهی صحبت هایی انجام داده که غیرواقع 
بوده تصمیم به قطع همکاری با این مربی جوان گرفت تا مدت 
زمان همکاری صالح با اســتقلالی های پایتخت بیشتر از چند 
ماه نباشد. صالح مصطفوی که سابقه همکاری با منصوریان را در نفت 
هم دارد از این فصل به عنوان یکی از دستیاران به کادر فنی  استقلال 
اضافه شد اما صحبت هایی که او در مصاحبه اخیر خود انجام داد نه به 
مذاق سرمربی خوش آمد نه به مذاق مدیران باشگاه تا حکم برکناری 

این مربی جوان صادر شود.

قرارداد 
کدام بازیکنان استقلال 

کسر می شود؟
ورزش: مدیرعامل اســتقلال قصد دارد قرارداد بعضی از بازیکنان 

استقلال را تا تعطیلات نیم فصل کســر کند و به نظر می رسد در این 
راه تعدادی از بازیکنان این تیم در اولویت هستند. طبق صحبت هایی که 

مدیرعامل باشگاه استقلال با مدیران این باشگاه انجام داده است به نظر می رسد 
افتخاری قصد دارد در ابتدا قرارداد بعضی از بازیکنان استقلال که در نیم فصل اول 
کمتر به بازی گرفته شده اند را کسر کند. امین حاج محمدی، بهنام برزای، میثم 
مجیدی و فرشید باقری بازیکنانی هستند که گفته می شود کسر از قراردادشان 
قطعی است و آنها ۲ راه پیش رو دارند، یک راه این است که بخشی از طلب 
شان را به باشگاه ببخشند و بروند و یا در استقلال بمانند و حاضر بشوند 

با رقمی کمتر نسبت به آنچه با باشگاه توافق کرده اند به کارشان 
ادامه بدهند. این 4 بازیکن فعلا در اولویت باشگاه برای کسر از 

قرارداد حضور دارند و باید دید آیا نفرات جدیدی به 
این لیست اضافه می شوند یا نه.

تاج: 
قرارداد میلیاردی با 
هیچ بازیکنی نداریم

تسنیم: رئیس فدراسیون فوتبال در حاشیه مجمع عمومی هیات 
فوتبال استان فارس در جمع خبرنگاران در بخشی از سخنان خود در پاسخ 

به سوال استقلال فوتسال گفت: در هیچ جای دنیا حتی فیفا این موضوع وجود 
ندارد، اما استقلال مالی و ارائه سامانه مجهز برای آن در دست بررسی است. تاج با 
اشاره به اینکه امروز فدراسیون فوتبال طلب های ۲0 میلیاردی دارد اما نمی توانیم 
آن را محقق کنیم، گفت: هزینه های فوتبال خیلی سنگین است ولی در تیم ملی 
هیچ بازیکنی با قرارداد میلیاردی نداریم. وی خاطرنشان کرد: این فدراسیون از 
سال گذشته تا کنون ۳0 میلیارد ریال از وزارت ورزش و جوانان دریافت کرده 
که امید است تا هفته آینده بخشی از مطالباتمان از فیفا پرداخت شود و در 

این زمینه نیز یک بانک عامل مشخص شده است. تاج در مورد پخش 
برنامه های فوتبال از صدا و سیما گفت: با قدیمی ها همواره دعوا بود 

اما در حال حاضر مذاکرات متعدد از جمله شبکه سامانه ای 
در حال بحث هستیم و امید است به نتیجه مطلوب 

دست یابیم.

علیفر: 
فوتبال نیازی به 
گزارشگر ندارد!

ورزش: علیرضا علیفر که میهمان برنامه اکسیر بود به فرزاد حسنی، 
مجری برنامه گفت: »آن هایی که به من توهین می کنند به دلیل حسادت 

این کار را انجام می دهند. من از زمان تاســیس شبکه سه در این شبکه کار 
گزارشگری انجام می دهم اما هجمه های اخیر حدود یک سال است که علیه 
من شکل گرفته است. دلیلش هم این است که من متفاوتم و سبک خاص خودم 
را دارم!« علیفر پیشنهاد جالبی هم در مورد گزارش فوتبال مطرح کرد و گفت: 
»فوتبال نیازی به گزارشگر ندارد. چرا که دوربین های تلویزیونی به خوبی تمام 
جزئیات را نشان می دهند. فوتبال مفسر می خواهد که من هم به لطف مدارک 
مربی گری ام توانایی تفسیر فوتبال را دارم.« علیفر در پایان گفت: »من به 

کلمه »تر« معتقدم. کسی با من مهربان باشد من با او مهربان تر هستم. 
کسی با من خشن است با او خشن تر هستم! کسی که به من بی 

ادبی می کند با او بی ادب تر می شــوم.« مطرح کردن این 
صحبت ها از زبان کسی که در رسانه ملی گزارش 

می کند، کمی عجیب به نظر می رسد!

2
ضد حمله

رکوردهای عجیب ماشین سازی در لیگ 
شانزدهم

ورزش سه: بازیکنان ماشین سازی در 9 مسابقه قبلی ۱7 کارت زرد از 
داوران دریافت کردند و دو کارت قرمز مقابل چشــمان خود دیدند. این 
تعداد کارت ها 5 محروم را در بازی های مختلف برای ماشین سازی به 
همراه داشته است .غیبت این بازیکنان و البته ۱0 نفره شدن ماشین سازی 

در دو بازی مهم یکی از دلایل عدم نتیجه گیری بوده است.
این در حالی اســت که بازیکنی مثل پیام صادقیان که در گذشته جزو 
خشــن ترین های لیگ برتر بود، تاکنون هیــچ کارت زردی از داوران 
دریافت نکرده است. ماشین سازی در لیگ شانزدهم تنها تیمی است که 
بازیکنانش دوبار دروازه خودی را باز کرده اند. محمد نصرتی مقابل ماشین 
سازی و مانوئل فرناندز در بازی با استقلال خوزستان اشتباها دروازه تیم 

خود را باز کردند تا رکوردی جالب به ثبت برسد.

منتظری آماده بازگشت به میادین فوتبال
ورزش:  پژمان منتظری مدافع تیم ملی بعد از آسیب دیدگی از ناحیه کتف 
در جدال با چین در روز دوم مقدماتی جام جهانی و عمل جراحی تمریناتش 
را به صورت مرتب زیر نظر کادر پزشکی تیم ملی و باشگاه الاهلی قطر پیگیری 
کرد تا به بهبودی کامل برسد.  با گذشت نزدیک به یک ماه و نیم از جراحی 
منتظری حالا خبر می رسد این بازیکن به آمادگی لازم برای حضور در میادین 
فوتبال رسیده و مشکلی برای همراهی تیم ملی در دیدار حساس با سوریه در 
روز پنجم مقدماتی جام جهانی در مالزی ندارد. مسلما خبر بازگشت این مدافع 
کلیدی به ترکیب تیم ملی می تواند برای کی روش و طرفداران ایران خبری 

خوشحال کننده باشد.

تکذیب مذاکره سایپا با گل محمدی
ورزش: بعد از شکست سایپا مقابل اســتقلال شایعات متعددی درباره 
ایجاد تغییر در کادرفنی نارنجی پوشان تهرانی مطرح شده است. در این 
باره حتی گفته شده مسؤولان سایپا با یحیی گل محمدی وارد مذاکره 

شده اند. مدیرعامل باشگاه سایپا اما این موضوع را رد می کند.
رضا درویش در این باره می گوید: این اخبار کذب محض است. ما هیچ 
مذاکره ای با یحیی گل محمدی و مربیان دیگر انجام ندادیم. اعتقاد ما 
ادامه دادن با حسین فرکی است و همانطور که قبلا گفته شده هیچ برنامه 

ای برای ایجاد تغییر در کادرفنی نداریم.

ناهار برای باز شدن دروازه بیرانوند
ورزش: بازیکنان پرسپولیس پس از پیاده روی در مجموعه ورزشی انقلاب به 
تالار مهربانی در این مجموعه رفته و به حساب سرمربی و دروازه بان خود ناهار 
خوردند. اما این ناهار پشت پرده جالبی دارد. علیرضا بیرانوند قول داده بوده 
که در بازی با استقلال خوزستان گلی نخواهد خورد اما گل خورد. بچه های 
پرسپولیس هم پس از بازی به او گفته اند که نتوانسته کلین شیت کند و باید 
ناهار بدهد!  جالب اینکه برانکو ایوانکوویچ هم با بازیکنان خود همراه شده اما 
کمی بعد گفته که من هم شریک بیرانوند هستم و دوتایی ناهار می دهیم! در 
ادامه سید جلال حسینی و محمد انصاری هم عنوان کرده اند در خط دفاعی 
شریک بیرانوند هستند و خلاصه این طوری می شود که دوستان پرسپولیسی 

چهارتایی سایر اعضای تیم را به صرف پیتزا دعوت می کنند.

امشب طلسم می شکند؟

دور خیز تیم ملی جوانان برای جام جهانی

منصوریان به قولش عمل کرد 

خانه تکانی هم در راه است 



آلگری: داور گل سالم ما را نپذیرفت
 ، گفت: ما در گلزنی خوب ظاهر شدیم و بدشانس بودیم. از لحاظ تاکتیکی خوب کار کردیم و به گل رسیدیم ولی مردود اعلام شد. این 

اتفاقات رخ می دهد. متاسفانه گل سالم بود ولی اعتراض میلانی ها باعث شد تا داور در  نظر خود شک کند.
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ورزش جهان 3
آنچلوتی: مشکلی با سلفی داگلاس 

کاستا ندارم
ورزش: کارلو آنچلوتی، ســرمربی بایرن مونیخ مدعی شد که هیچ 
مشکلی با خوشحالی پس از گل داگلاس کاستا که یک سلفی گرفت 

ندارد.
او گفت:  ما در دنیای رســانه های اجتماعی زندگی می کنیم و البته 
که دوست داریم بازیکنان متمرکز بمانند ولی گاهی چنین اتفاقاتی 
رخ می دهد. کاســتا خوب بازی کرد و این اولین بــازی اش پس از 
مصدومیت بود. می توانم با این یک بار )خوشحالی(کنار بیایم. شاید 

دفعه بعد باید با من تماس بگیرد و یک عکس با هم بگیریم.

گوندوگان: کلوپ و گواردیولا
 فوق العاده اند

ســان: ایلکای گوندوگان، هافبک منچسترســیتی مدعی شد که 
تفاوت هایی بیــن کلوپ و گواردیولا وجــود دارد ولی هر دو مربیان 

بزرگی هستند.
او گفت: یورگن کلوپ کمی احساسی است و دوست دارد به بازیکنانش 
انگیزه بدهد. پپ گواردیولا بیشتر تاکتیکی است و به جزئیات اهمیت 
زیادی می دهد و می خواهد به شما نشان دهد چطور همه کار کنید. 
هر دو مربیان بزرگی هســتند و کیفیت های خودشان را دارند. هر 
دو شخصیت های بزرگی هســتند. بازی کردن برای پپ یعنی کنار 
آمدن با انتظارات. این را از زمان حضورش در بوندس لیگا و بارسلونا 

می دانستم.

سرمربی برزیل: مسی را به رونالدو 
ترجیح می دهم

فیفا: تیته، ســرمربی جدید تیم ملی برزیل اذعان داشت که لیونل 
مسی به علت برخورداری از توانایی هایی منحصر به فرد و خاص، از 

رونالدو بهتر است.
تیته گفت: مسی، رونالدو و نیمار 3 تا از بهترین بازیکان جهان هستند 
که برای کسب عنوان مرد سال شــانس خواهند داشت. البته این 3 
بازیکن به نسل های مختلفی تعلق دارند. مسی و رونالدو اختلاف سنی 
زیادی ندارند اما نیمار هنوز جوان است و جای زیادی برای پیشرفت 
دارد. اما در حال حاضر من مسی را به علت داشتن توانایی های خاص 
و منحصر به فرد، بهترین می دانم و مقابله با چنین بازیکنی برای ما 

چالش دشواری خواهد بود.

مدت قرار داد، مانع اصلی در راه تمدید 
قرارداد رونالدو  

میرور: با وجود اینکــه پیش بینی 
می شــد که بین ماه های سپتامبر 
و اکتبر، رونالدو قــراردادش با رئال 
را تمدید کند؛ اما هنــوز این اتفاق 
نیفتاده اســت.  مذاکــرات تمدید 
قرارداد رونالدو از مــاه ها پیش آغاز 
شــده و پیش بینی می شــد که در 
ابتدای فصل جاری به سرانجام برسد؛ 

اما هنوز خبری از تمدید قرارداد فوق ستاره پرتغالی نیست.
رونالدو بارها در مصاحبه های خود گفته اســت که دوســت دارد با 
پیراهن رئال از فوتبال خداحافظی کند و فلورنتینو پرز)رئیس رئال( 
نیز بر این تاکید داشته است که هدف اول باشگاه، تمدید با رونالدو و 

حفظ او تا پایان دوران فوتبالش است.
دلیل اصلی عدم تمدید رونالدو با رئال، اختلاف دو طرف بر سر مدت 
قرارداد است. رونالدو قصد دارد قرارداد خود را تا 2021 تمدید کند 
اما مســوولان رئال اصرار دارند تا قرارداد جدیــد او تا 2020 اعتبار 
داشته باشد. رئالی ها از این بیم دارند که ممکن است بستن قرارداد با 
رونالدوی 31 ساله تا 2021 یک نوع ریسک باشد به خصوص اینکه 
قرار است حقوق خالص 21 میلیون یورویی در سال به وی پرداخت 

کنند. رونالدو تا ژوئن 2018 با رئال قرارداد دارد.

امکان بازگشت رونالدینیو به دنیای 
فوتبال

ورزش سه: برادر رونالدینیو، ستاره سابق برزیل و بارسلونا اعتراف 
کرد که برادر وی پیشنهاداتی برای بازگشت به دنیای فوتبال دارد.

روبرتو، بــرادر رونالدینیو گفــت: در حال حاضر 3 پیشــنهاد برای 
رونالدینیو در دســت داریم اما در نهایت خود او تصمیم نهایی را می 
گیرد و هیچگونه فشاری برای ســرعت دادن در این امر وجود ندارد. 
او در حال حاضر نیز از شرایط راضی است و از سفر به سرتاسر دنیا و 

شرکت در رویدادهای مختلف احساس خوبی دارد.

خداحافظی رسمی کاپیتان سابق لیورپول از گلکسی

استقبال »کلوپ« از بازگشت جرارد 
اشــکان کیهان: یورگن کلــوپ با اعــلام اینکه برای 
استیون جرارد کاپیتان ســابق لیورپول همیشه در این 
باشگاه نقشی مهم وجود خواهد داشت، تقریبا از بازگشت 
قریب الوقوع او به این تیم خبر داد. ســتاره 36 ساله لس 
آنجلسی گلکسی روز شنبه با انتشارپستی در اینستاگرام  
به نوعی خداحافظی اش از این تیم را در پایان این فصل 
رقابت های ام ال اس اعلام کرد. جرارد ژوئیه سال 2015 
به لس آنجلس رفته بود و در این پســت نوشت:»زندگی 
در لس آنجلس و بازی برای هواداران فوق العاده گلکسی 
افتخاربزرگی بوده و شــما کاری کردید که دراین مدت 
همواره خودم را در خانه احســاس کنم. این شهر و این 
باشــگاه همیشــه در قلب من جایگاه ویژه ای خواهند 

داشت. متشکرم«
 بازگشت جرارد به تیمی که 17 سال از دوران حرفه ای 
فوتبالش را در آن ســپری کرده، تقریبا اجتناب ناپذیربه 
نظر می رسید. اگرچه این بازگشــت به نظر کلوپ مربی 
فعلی این تیم هم بستگی داشــت و مربی آلمانی بعد از 
شکست دادن وست بروموویچ در روز شنبه در لیگ برتر 
موافقتش را با بازگشت جرارد به این تیم اعلام داشت:»ما 
همیشــه از حضور اســتیون جرارد در لیورپول استقبال 
می کنیم. هیچ مشکلی در بازگشت او نیست ولی درمورد 
هرچیــزی باید صحبت کنیــم. من اســتیوی را اینطور 
می شناسم و خودم هم این طور هســتم. هیچکس نباید 
نگران این باشد که ما جایی برای جرارد نداریم. همه چیز 

100 درصد خوب پیش می رود« 
مربی لیورپول ژانویه گذشته مانع از بازگشت جرارد به تمرینات 
لیورپول درزمان تعطیلی رقابت های ام ال اس شده بود. با اینکه 
احتمال دارد جرارد به حضورش در لس آنجلس گلکسی ادامه 
دهد، اما بعد از دوران فوتبالش در لیگ حرفه ای آمریکا پیشنهاد 

یک پست مربیگری درآنفیلد درانتظار وی خواهد بود. 
لس آنجلس گلکســی آخرین بازی این فصل خود را روز 

یکشنبه برابر اف سی  دالاس برگزار می کند. تیم جرارد 
از مدتها پیش به بازی های پلــی اف این رقابت ها صعود 
کرده و تلاش می کند به مرحله نیمــه نهایی کنفرانس 

غرب راه یابد. کاپیتان ســابق لیورپول اخیرا در ترکیب 
این تیم مصدوم شده بود و هفته گذشته برای فیزیوتراپی 
به ملوود بازگشــته بود. او بازی لیورپول و من یونایتد را 

در آنفیلد تماشــا کرد و از زمانی که کلوپ اکتبر گذشته 
هدایت لیورپول را در دست گرفته، به طور مرتب با او در 

تماس بوده است. 

گازتا اسپورتیوا
روزنامه گازتا دلو اسپورت که یکشنبه ها با 
نام اسپورتیوا منتشر می شود در گزارشی 
ویژه به قدرت نمایی آث میلان در مقابل 
یوونتــوس می پردازد؛ چیــزی که بعد از 
سال ها دوباره شــاهد آن بودیم و میلان 
موفق شــد با گل مانوئــل لوکاتلی جوان 
یووه را از پیش رو بــر دارد و اختلاف را در 
صدر جدول با بانوی پیر به تنها دو امتیاز 

کاهش دهد.

موندو دیپورتیوو
روزنامه موندو دیپورتیوو چاپ ایالت کاتالان 
اســپانیا در گزارشــی به پیروزی حساس 
بارسلونا در زمین والنســیا در یک دیدار پر 
تنش و پر برخورد می پــردازد. این روزنامه 
عکسی از لیونل مسی که گل پیروزی بخش 
بارسا را به ثمر رســاند به روی جلد برده که 
پس از زدن گل به طرف تماشاگران مستایا 
ابراز احساسات کرد و البته با پرتاب اشیای 
مختلف تماشاگران حریف به سمت او و دیگر 

بارسایی ها نیز همراه شد.

دیلی میل اسپورت
بخش ورزشی روزنامه میل چاپ انگلیس 
در گزارشی به یافته های جدید محققان در 
خصوص زیان آور بودن ضربه سر به توپ 
در میان بازیکنان فوتبال می پردازد. بر این 
اساس خانواده جف آستلز اسطوره باشگاه 
وست برومویچ در انگلیس، به خاطر آنکه 
او در 59سالگی به دلیل صدمات به سرش 
در زمان فوتبال و زدن ضربه سر متحمل 
شده بود، قصد شکایت از اتحادیه فوتبال 

انگلیس را دارند.

فرانس فوتبال
هفته نامه فرانس فوتبال چاپ فرانســه در 
تازه ترین شماره خود و در حالی که دیشب 
دو تیم پاریس سن ژرمن و مارسی در دربی 
فرانسه به مصاف یکدیگر رفتند، در گزارشی 
جالب توجه به این نکتــه پرداخته که چرا 
»هواداران پی اس جی باید از مارسی هواداری 
کنند« به نظر فرانس فوتبال مشکلات اخیر 
مارسی رقیب قدرتمند پاریسی ها، که سبب 
تضعیف آن ها شده اگر ادامه پیدا کند پی اس 

جی را هم ضعیف می کند.

اکسپرس اسپورت
این روزنامه با اختصاص عکس اصلی روی 
جلد خود به احمد موسی و شینجی اوکازاکی 
دو مهاجم لسترسیتی، به درخشش این دو در 
پیروزی سه بر یک روباه ها در مقابل کریستال 
پالاس می پردازد و نمایش لستر را شبیه به 
همان چیزی می داند که فصل گذشته از این 
تیم به یاد داریم. اکسپرس از تمایل باشگاه 
منچسترسیتی برای خرید اوبمیانگ مهاجم 
دورتموند خبر داده و می گوید پپ آنچنان به 

آگوئرو اعتقادی ندارد.

خبر

ورزش در سیما

میز نتایج

پنجشنبه 08/06  ساعت: 16:40
هفته 10 جام خلیج فارس : فولاد - استقلال

زنده از شبکه سه

پنجشنبه 08/06 ساعت: 16:40
هفته 10 جام خلیج فارس : سایپا - سپاهان

زنده از شبکه ورزش

جمعه 08/07 ساعت: 15:00
هفته 10 جام خلیج فارس : سیاه جامگان - نفت تهران

زنده از شبکه ورزش

جمعه 08/07 ساعت: 16:40
هفته 10 جام خلیج فارس : پرسپولیس - صنعت نفت آبادان

زنده از شبکه سه

جمعه 08/07 ساعت: 16:45
هفته 10 جام خلیج فارس : ذوب آهن - استقلال خوزستان

زنده از شبکه ورزش 

برتر لیگ   ............................................................ انگلیس 
بورنمــوث 0 ..................................................................... 0 تاتنهــام
وســتهام 1 ..................................................................... 0 ســاندرلند
سوانســی 0 ..................................................................... 0 واتفــورد
لسترسیتی 3 ............................................................... 1 کریستال پالاس
هال سیتی 0 ..................................................................... 2 استوک سیتی
برنلــی 2 ..................................................................... 1 اورتــون
آرســنال 0 ..................................................................... 0 میدلزبــورو
لیورپول 2 ..................................................................... 1 وست برومویچ
لالیگا  ..................................................................... اسپانیا 
اســپانیول 3 ..................................................................... 3 ایبــار
والنســیا 2 ..................................................................... 3 بارســلونا
رئال سوســیداد 3 ..................................................................... 0 آلاوز
گرانــادا 0 ..................................................................... 0 خیخــون
بوندسلیگا  ............................................................ آلمان 
فرایبــورگ 2 ..................................................................... 1 آگزبورگ
دارمشتات 3 ..................................................................... 1 وولفسبورگ
اینگول اشتات 3 ..................................................................... 3 دورتموند
هرتابرلیــن 2 ..................................................................... 1 کلــن
بایرلورکوزن 0 ..................................................................... 3 هافن هایم
بایرن مونیخ 2 ....................................................... 0 مونشــن گلادباخ
آ سری   .................................................................. ایتالیا 
ســامپدوریا 2 ..................................................................... 1 جنــوا
آث میــلان 1 ..................................................................... 0 یوونتوس
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گزارش کوتاه

آس: گل دقیقه 94 مســی که از روی نقطــه پنالتی به ثمر 
رسید و حکم پیروزی 3-2 بارســا بر والنسیا را امضا کرد، به 
مذاق هواداران دو آتشه والنسیا که پشت دروازه مستقر بودند 

خوش نیامد.
هواداران والنسیا که در تمام طول بازی به شدت از تصمیمات 
داور بازی گله مند بودند، پس از پذیرفتن گل در  ثانیه های 
پایانی، با پرتاب بطری های آب و اشیای دیگر به سمت مسی 
و دیگر ستاره های بارسا، واکنش تندی به نتیجه پایانی بازی 

نشان دادند.
سوارز و نیمار نیز بر اثر برخورد این اشیا به روی زمین افتادند. 

شادی گل خاص مسی بدون شــک در این واکنش دو آتشه 
های والنسیا بی تاثیر نبود.

*لب خوانی توهین مسی به هواداران والنسیا
باوجود پیــروزی دراماتیک بارســلونا در برابر والنســیا، 
این بازی حاشــیه های فراوانی را بــرای دو تیم به همراه 

داشته است.
حلقه شادی لیونل مسی و دیگر بازیکنان بارسلونا بعد از به 
ثمر رساندن گل ســوم از روی نقطه پنالتی و شادی در برابر 
هواداران والنســیا، با واکنش شــدید هواداران تیم میزبان 
همراه بود و آنهــا چندین بطری آب را به ســمت بازیکنان 
بارســا پرتاب کردند که حتی باعث مصدومیت جزئی نیمار 

و لوییس سوارز شد.
بعد از این اتفاق، لیونل مسی از جمع شادی بازیکنان بارسلونا 
جدا شد و به سمت هواداران خفاش ها رفت و با الفاظی بسیار 

تند آنها را مورد عتاب قرار داد.

دانیال صدقی: بارسلونا از جهنم مستایا به لطف گل دقیقه 95 
مسی از روی نقطه پنالتی به ســلامت بیرون رفت ولی خبر بد 
برای لوئیس انریکه و تیمش مصدومیت آندرس اینیستا کاپیتان 
کاتالونیایی ها بود. اینیستا بعد از گذشت تنها 12 دقیقه از شروع 
بازی دو تیم مجبور به ترک زمین شــد و آزمایش های صورت 
گرفته روی پای مصدوم او نشان داد که حداقل بین 6 تا 8 هفته از 
همراهی تیمش محروم خواهد بود. خطای شدید انسو پرس که 
ماینکو داور مسابقه حتی یک کارت زرد هم به عنوان جریمه برای 
آن درنظر نگرفت، اینیســتا را برای چند هفته خانه نشین کرد. 
واکنش لوئیس انریکه در کنار زمین به این خطا هم درنوع خود 
جالب توجه بود. او با حرکات دست خود خواهان حضور هرچه 
زودتر تیم پزشکی در زمین شد و اینیستا که از شدت درد اشک 
در چشمانش حلقه زده بود، می دانست که با مصدومیت شدیدی 

مواجه شده است.
از زمان شــروع مجدد لیگ بعد از هفته بازی های ملی، اوضاع بر 

وفق مراد بارســلونا پیش رفته با این حال لوئیس انریکه به دلیل 
مصدومیت مهره های کلیدی خود کــه در روزهای اخیر در تیم 
شایع شده، همچنان نگران آینده تیمش است. مصدومیت کاپیتان 
بارسا، هفته مصدومیت های مختلف بازیکنان این تیم را به نوعی 
تکمیل کرد. دراین مدت پنج بازیکن تیم با آسیب دیدگی روبه رو 
شده اند و عده ای دیگر نظیر ســرخی روبرتو و لئو مسی اخیرا از 
بند مصدومیت های قبلی رهایی یافته و هنوز در آمادگی کامل 

به سر نمی برند. 
حالا مصدومیــت لیگامنت زانوی اینیســتا بــه گرفتاری 
های قبلی بارســا اضافه می شــود. روز جمعه رافینیا و آردا 
توران هم به دلیل مصدومیت هــای متفاوت از ترکیب تیم 
کنار گذاشته شــده بودند. چهارشنبه گذشــته هم مقابل 
منچسترســیتی، پیکه و خوردی آلبا در نیمه اول با آسیب 
دیدگی روبه رو شــدند. این مصدومیت ها مشکلات زیادی 
برای خط دفاعی بارســا در هفته های بعــدی ایجاد کرده 
است. به عبارت دیگر اینیســتا، آلبا، پیکه، توران و رافینیا 
همگی به مــدت چنــد روز از همراهی تیم خــود محروم 
خواهند بود و بارسا را در مسیر حفظ امتیازهای فعلی خود 

در جدول با موانع سختی روبه رو خواهد کرد. 

درگیری هواداران 
والنسیا باستاره های بارسا

تاوان سنگین پیروزی حماسی مقابل والنسیا 
دوری هشت هفته ای »اینیستا« از میادین

توخل: اعتراف می کنم خوش شانس بودیم
کیکر: توماس توخل، سرمربی جوان دورتموند اعتراف کرد که تیمش با خوش شانسی 

موفق به کسب یک  امتیاز از دیدار  شده است.
توخل گفت: باید اعتراف کنم که کمی خوش شــانس بودیم اما نباید فراموش کرد 
که ما از بازیکنان جوان زیادی در ترکیب اســتفاده می کنیــم. این بازیکنان جوان 
در حال کسب تجربه هستند و باید در تیم زیر 21 ســال دورتموند بازی کنند و در 
شرایط عادی، در لیگ قهرمانان و بوندس لیگا از این بازیکنان استفاده نخواهد شد. 
البته امیدوارم بتوانیم از ابتدا نمایشــی همانند نیمه دوم ارائه دهیم که شاید انتظار 

زیادی باشد.

ونگر: یک امتیاز را مدیون پتر چک هستیم
ورزش سه: آرسن ونگر، سرمربی فرانسوی آرسنال اعتراف کرد که درخشش پتر چک، 
سنگربان با تجربه توپچی ها، عامل اصلی شکست نخوردن تیمش در بازی   عصر بوده 

است.
ونگر گفت: اگرچه در بازی بیشــتر صاحب توپ و میدان بودیم، اما به علت خســتگی 
مشهود در ساق پای بازیکنان، شــاهد ضدحملات خطرناکی از سوی حریف بودیم. در 
بعضی مواقع، ما خودمان روند بازی را برای خودمان دشوار می کنیم. علیرغم مالکیت 75 
درصدی، امکان داشت که بازی را با شکست به پایان برسانیم و این موضوع بخش تفکیک 

ناپذیری از فوتبال مدرن است.

میرر: پیشنهاد نجومی چینی ها به رونی
ورزش: روزنامه میرر مدعی شد که وین رونی، 10 ماه پیش ، پیشنهادی 80 میلیون 

پوندی از سوی یک باشگاه چینی دریافت کرده است.
مهاجم شیاطین سرخ پیشنهاد هفته ای 500 هزار پوند به علاوه درآمد تبلیغات را که 10 

ماه پیش از سوی باشگاه شانگهای اس آی پی جی به او ارائه شده بود را رد کرده است.
با این حال شــرایط رونی از آن موقع تا به حال در یونایتد بسیار عوض شده و او فعلا به 
نیمکت نشین تبدیل شده اســت. از همین رو، پیشنهاد تیم ســوون گوران اریکسون 
همچنان روی میز اســت و این احتمال وجود دارد که در نیم فصــل یا پایان فصل این 

شایعه قوت یابد.



ملی پوش دوومیدانی: دنبال شغل دوم هستم!
محمد صمیمی، گفت: بارها و بارها اعلام کرده ایم که فقط باید حمایت صورت بگیرد. در رده باشگاهی هیچ درآمدی نداریم و فدراسیون هم حقوق ها را متوقف کرده وحقوق  

6 ماه گذشته را هم نداده است؛ با این شرایط یک ورزشکار باید چطور تمرین کنید؟ باید شغل دوم پیدا کنم و حداقل بتوانم هزینه های روزمره خودم را دربیاورم.

varzesh@qudsonline.ir دوشنبه 3 آبان  1395   22 محرم 1438 24 اکتبر 2016  سال بیست و نهم  شماره 8246  

۴۰ روز مانده تا قهرمانی آسیا

تیراندازان همچنان بدون سرمربی!
 تیراندازی  ورزش  با پایان المپیک، قرارداد 
لازلو سوچک، سرمربی مجاری تیم ملی تفنگ 
نیز به پایان رســید. تیرانــدازان تفنگ که در 
المپیک با حضور در دو فینال نتایج قابل قبولی 
به دســت آوردند حالا برای حضور در قهرمانی 
آســیا بدون مربی به کار خود ادامه می دهند. 
لازلو بعــد از المپیــک ریو بــا بی مهری های 
فدراسیون تیراندازی کوله بار سفر بست و راهی 
کشورش شد. در حالی که ایران میزبان قهرمانی 
سلاح های بادی آسیا در آذر ماه است، با رفتن 
لازلو هنوز هم تکلیف سرمربی تیم ملی تفنگ 

مشخص نشده است.
 مسؤولان فدراسیون اعلام کرده اند که قرارداد 
پاره وقت بــا لازلو می بندند امــا در مقابل لازلو 
نیز اعلام کرده اگر بدهی هایش پرداخت نشود 
قراردادش را با ایران تمدیــد نمی کند. کش و 
قوس های فدراســیون تیراندازی برای انتخاب 
مربی تیم ملی در فاصله ۴۰ روز مانده تا قهرمانی 
آســیا تمامی ندارد. فدراسیون گزینه جدیدی 
نیز برای هدایت تیم معرفی نکرده و بیشتر روی 

بازگشت لازلو پافشاری دارد.
حضــور لازلو ســوچک با هزینه شــخصی در 
مسابقات فینال فینالیست های تیراندازی جهان 
در ایتالیا و مشاهده عملکرد شاگردانی که خود 
به مدت هفت سال برای پرورش و پیشرفت آنان 
تلاش کرده بود، همگی نشان از میل و اشتیاقش 
برای حضور مجدد در ایران دارد اما به شرطی که 
وعده های مسؤولان  فدراسیون عملی شود اما با 
وجود مشکلات مالی فدراسیون به نظر نمی رسد 
که به این زودی بدهی های لازلو پرداخت شود.

با توجه بــه رأی دیوان عدالــت اداری و ابطال 
انتخابات فدراسیون تیراندازی، حضور هاشمی 

در رأس فدراسیون نیز دچار ابهام است.
با این اوضاع نابسامان، فدراسیون ایران میزبان 
مسابقات قهرمانی آسیاست. فدراسیونی که با 

مشکل بودجه روبه روست و بدهی زیادی دارد 
حالا میزبان یکی از رقابت های مهم آسیاســت 
اما شاید گرفتن میزبانی در این شرایط بحرانی 
لزومی نداشت. پای صحبت اعضای تیم ملی و 
کادر که می نشینیم از بلاتکلیفی گله دارند و از 

آینده مبهم تیراندازی نگرانند.
به هر حال باید منتظر ماند و دید فدراســیون 
تیراندازی برای بازگرداندن لازلو  به ایران اقدامی 
می کند یا گزینه دیگری در این مدت زمان کوتاه 

انتخاب می کند.

فارس: بعد از استعفای محمود گودرزی از وزارت ورزش، 
مسعود ســلطانی فر دیروز برای دومین بار به عنوان وزیر 
پیشــنهادی ورزش و جوانان به مجلس معرفی شد. در 
صورتی که سلطانی فر بتواند از مجلس رأی اعتماد بگیرد و 
به عنوان وزیر جدید ورزش و جوانان معرفی شود، احتمال 

تغییرات در وزارت ورزش و در بخش معاونان زیاد است.
غلامرضا شــعبانی بهار، معاون توســعه ورزش همگانی 
وزارت ورزش بعــد از روی کار آمدن محمود گودرزی در 
تاریخ 7 بهمن 1392 برای این بخش معرفی شــد و حالا 
در صورت روی کار آمدن سلطانی فر یکی از معاونت هایی 
که احتمالا دستخوش تغییر می شــود، ورزش همگانی 
است و شعبانی بهار جای خود را به یک فرد تازه نفس البته 
باکفایت تر خواهد داد. شعبانی بهار یکی از مدیران خنثی 
وزارت محسوب می شود که به عملکرد او انتقادات جدی 
وارد اســت و تنها کار مفیدی کــه در دوره حضورش در 
معاونت ورزش همگانی وزارت ورزش و جوانان انجام داده، 
مصاحبه با اصرار قید پسوند دکتر و البته سفرهای ریز و 
درشت بوده که او را در ردیف مارکوپولوهای وزارت ورزش 

و جوانان قرار داده است.
معاونت فرهنگی نیز در این وزارتخانه توســط احمدی 
اداره می شود. عبدالحمید احمدی به عنوان رفیق شفیق 
و نزدیک گودرزی یکی از معدود نفراتی بود که همراه با او 
به وزارت ورزش و جوانان آمد و در همین تاریخ از گودرزی 
حکم خود را دریافت کرد. احمدی نیز در حوزه فرهنگی 
با وجود برخورداری از بودجه قابل توجه تقریبا هیچ اقدام 
خاصی انجام نداده است. از سوی دیگر وضعیت نه چندان 
قابل قبول در حوزه فرهنگی ورزش از فضای غیراخلاقی 
حاکم بر ورزشگاهها گرفته تا کج روی برخی از مدیران و 
ورزشکاران نیز سبب شده تا معاونت فرهنگی یکی از نقاط 
ضعف پررنگ وزارت ورزش و جوانان دوره گودرزی باشد.

علاوه بر تغییراتی که در معاونت ها وجود خواهد داشــت، 
شایعاتی در خصوص تغییر در حوزه مدیرکلی وزارت ورزش 

و همین طور اعضای هیأت رئیسه سرخابی ها وجود دارد.
در دو باشگاه پرسپولیس و اســتقلال به عنوان پیشانی 
ورزشــی وزارت ورزش و جوانان قطعا مدیران قبلی که 

مورد وثوق گودرزی بودند والبته عملکرد مشعشع و قابل 
انتقادی را ارایه کردند، تغییر خواهند کرد. جهانیان مرد 
مورد وثوق گودرزی در هیأت مدیره استقلال و طاهری 
دوست نزدیک گودرزی و سرپرست باشگاه پرسپولیس 
بیشترین نفراتی هســتند که در تیررس جابجایی قرار 

خواهند داشت.
شاید مهم ترین معاونتی که با حضور سلطانی فر دستخوش 
تغییرات خواهد شــد، معاونت کلیدی ورزش حرفه ای  
قهرمانی باشد. البته نصرالله سجادی از افراد مورد تأیید 
دولت است و در در دستگاه تصمیم ساز دولت طرفداران 
جدی دارد تا آنجا که بعد از عــدم رأی اعتماد مجلس به 
وی به عنوان سومین وزیر پیشنهادی دولت، کلیدی ترین 
معاونــت وزارت ورزش و جوانــان را در اختیار گرفت و 
در اغلب امــور و تصمیمات مهــم وزارت ورزش در دوره 
گودرزی نقش کلیدی ایفا کرد تــا جایی که در برخی 
از موارد نقش او حتی از گودرزی نیــز پررنگ تر بود. 
با این وجود چالش های فراوان میان وزارت ورزش و 
جوانان و کمیته ملی المپیک در دوره اخیر سبب شده 
تا دولت به طور جد در اندیشه تغییرات در دیگر نهاد 

کلیدی و تصمیم ساز ورزش باشد و سجادی را به عنوان 
جدی ترین گزینه ریاســت کمیته ملی المپیک مطرح 
است تا با توجه به اقتدار و البته مقبولیت وی دیگر شاهد 

اختلافات و چالش های اخیر نباشیم.
نکته جالب اینکه مسعود ســلطانی فر گزینه پیشنهادی 
روحانی برای وزارت ورزش و جوانان در جلسه ای که اخیرا 
با برخی از مشاوران و نزدیکان خود داشته، به طور جدی 
به این نکته اشاره کرده که   باید برای کمیته ملی المپیک 
تدبیر ویژه ای داشت و یک مدیر مقتدر و البته نزدیک به 
دولت و همسو با سیاست های وزارت ورزش و جوانان کار را 
در دست بگیرد تا مشکلات دوره گودرزی را شاهد نباشیم. 
جلسه شبانه ای که ســجادی را بیش از پیش نزدیک به 
ریاست کمیته ملی المپیک نشان می دهد. آنچه مشخص 
است اینکه سلطانی فر برنامه های گسترده و مفصلی برای 
اصلاح امــور وزارت ورزش دارد و برای آن قطعا تغییرات 

مهمی خواهد داشت.

منهای فوتبال
میزبانی بسکتبال باشگاه های غرب 

آسیا در ایران منتفی شد
ورزش: پتروشیمی که ســال گذشــته با غلبه بر نفت در مجموع 
دیدارهای فینال رقابت های بسکتبال لیگ برتر باشگاه های کشور 
عنوان قهرمانی این مسابقات را به دست آورد، نماینده اول ایران در 
دوره جدید مسابقات باشــگاه های غرب آسیا است. طبق تقویم وابا 
این رقابت ها 2۰ تا 2۵ اسفندماه برگزار می شود اما هنوز محل دقیق 

آن مشخص نیست.
البته در جریان برگزاری رقابت های فیبا آسیا چلنج در تهران، طی 
نشســتی با حضور محمود مشحون رئیس فدراســیون بسکتبال و 
هاکوب خاجیریان، دبیر کل فیبا آسیا در رابطه با برگزاری مسابقات 
باشــگاه های غرب آســیا در ایران صحبت هایی با شــاپور یاوری ، 
مدیرعامل باشگاه پتروشیمی انجام شد تا در صورت امکان این باشگاه 
میزبانی این مســابقات را بر عهده بگیرد. بعد از گذشت یک ماه اما 
یاوری پاســخ منفی هیأت مدیره باشگاه پتروشیمی را به فدراسیون 
بسکتبال اعلام و تأکید کرد که این باشگاه شرایط میزبانی مسابقات 
را ندارد. با توجه به پاســخ منفی باشگاه پتروشــیمی برای میزبانی 
مسابقات بسکتبال باشگاه های غرب آسیا، برگزاری این رقابت ها در 
ایران منتفی است چراکه پیش از این نیز توسط مدیریت فدراسیون 
بسکتبال اعلام شده بود این رقابت ها تنها در صورتی در ایران برگزار 
می شود که باشگاه پتروشیمی مسؤولیت آن را بپذیرد و فدراسیون 

هیچ مسؤولیت و هزینه ای در این زمینه نخواهد داشت.

سرمربی تیم ملی کاراته بانوان: 
مطمئنم ملی پوشان می توانند در 

رقابت های جهانی مدال بگیرند
ایسنا: مریم مشیری، ســرمربی تیم ملی کاراته بانوان در خصوص 
شرایط ملی پوشان قبل از شروع رقابت های جهانی گفت: ملی پوشان 
با آمادگی کامل بر روی تاتامی خواهند رفت تا با مدال های رنگا رنگ 
به کشور بر گردند. در حال  حاضر آسیب دیدگی  در تیم وجود ندارد. 

همه شرایط خوب است. 
وی با بیان اینکه ملی پوشان توانایی کســب مدال را در رقابت های 
جهانی اتریش دارند، ادامه داد: ملی پوشان می توانند تعداد مدال های 
زنان را در مسابقات جهانی اتریش افزایش دهند و علاوه بر آن رنگ 

مدال را نیز تغییر دهند. 
تیم ملی کاراته بانوان دوره گذشته در رقابت های جهانیِ 2۰1۴ آلمان 
در نخستین حضور خود توانســت یک مدال نقره را توسط حمیده 
عباسعلی کسب نماید. مشیری در این باره گفت: امسال در رقابت های 
جهانی اتریش به یک مدال نقره بســنده نخواهیم کــرد. با توجه به 
المپیکی شدنِ کاراته، رقابت های امسال سنگین تر از گذشته خواهد 
بود و تعداد شرکت کنندگان نیز افزایش یافته است ولی من مطمئن 

هستم ملی پوشان می توانند مدال کسب کنند.

انوشیروانی: علی حسینی از سال بعد 
اردونشین خواهد شد
مهر: سجاد انوشــیروانی، سرمربی 
تیم ملی وزنه بــرداری گفت: دوران 
محرومیت ســعید علی حســینی 
اواسط سال آینده به اتمام می رسد 
و با توجه به اینکه او طبق قانون تا ۶ 
ماه قبل از پایان محرومیت نمی تواند 
به جمع اردونشــینان ملحق شود، 
فعلا باید بصورت اختصاصی و خارج 

از اردو به تمریناتش ادامه دهد. وی تصریح کرد: البته این بدان معنا 
نیســت که ما هیچ اطلاعی از روند تمرینات او نداریــم، بلکه روند 
تمرینات علی حسینی را همچنان زیر نظر داریم تا زمانی که او بتواند 
طبق قانون به جمع اردونشــینان ملحق شود. ســرمربی تیم ملی 
وزنه برداری ایران با اشاره به اینکه تغییر زمان و مکان رقابتهای جهانی 
سال آینده، فرصت ارزشمندی به علی حسینی داد، گفت: طبق زمان 
و مکان قبلی رقابتهای جهانــی، او همچنان چند روز از محرومیتش 
باقی می ماند و نمی توانست در این میدان بزرگ حضور یابد، اما تغییر 
میزبان و همچنین تعویق در زمان رقابتهای جهانی باعث شد، علی 
حسینی با پایان محرومیت، فرصت خوبی برای حضور در مسابقات 

بدست آورد.
انوشــیروانی افزود: بدین ترتیب او انگیزه و روحیه دوچندانی برای 
بازگشــت به میدان پیدا کرد و امیدواریم بتوانــد طبق برنامه های 
تمرینی به اوج آمادگی خود برسد. البته هنوز نمی توان در خصوص 
رکوردهای تمرینات او نظر داد و باید همچنان منتظر باشیم تا شرایط 

حضور او در اردوی تیم ملی بوجود آید.
وی در پایان خاطر نشان کرد: نخســت اردوی تیم ملی از اوایل آذر 
با توجه به برنامه ما برای های بازی های آســیایی 2۰1۸ و همچنین 
پشتوانه سازی تا المپیک 2۰2۰ آغا خواهد شد که قرار است 1۴ وزنه 
بردار از رده سنی جوانان نیز به همراه وزنه برداران المپیکی در اردو 

حضور یابند.

معرفی قهرمانان نیم فصل سلاح های 
بادی لیگ برتر 

ورزش:   دیدار هفته آخر از نیم فصل اول لیگ برتر تیراندازی مردان 
با حضور هفت تیم در غیاب تیم نیروی زمینی ارتش که در استراحت 
به سر می برد در سالن ۸۰ خط مجموعه ورزشی آزادی پیگیری شد.

این رقابت ها را تیم پاس ناجا میزبان بود که در پایان مســابقات این 
هفته، برحسب امتیازات جدول لیگ برتر مردان در دو رشته تفنگ 
و تپانچه، تیم نیروی زمینی ارتش در رشته تفنگ صدرنشین و تیم 
شرکت ملی حفاری ایران و نیروی زمینی ارتش با کسب امتیاز مساوی 

در تپانچه بادی در جایگاه نخست نیم فصل اول قرار گرفتند.
در انفرادی تفنگ بادی پس از شلیک 2۰ تیر در فینال، مهیار صداقت 
از پاس ناجا در مکان اول ایستاد، هادی قره باغی از مقاومت در مکان 

دوم و امیرحسین گل پسند از مقاومت در مکان سوم ایستادند.
در انفرادی تپانچه بادی نیز، محمد علی پساویده از کرمان در جایگاه 
اول، ابراهیم رحیمی سنگری از شرکت ملی حفاری ایران در جایگاه 

دوم و سید مهدی موسوی از مقاومت در جایگاه سوم قرار گرفتند.
در هفته پایانی نیم فصل اول لیگ برتر مردان، در بخش تیمی رشته 
تفنگ و تپانچه بادی، تیم های شرکت ملی حفاری ایران، مقاومت و 

پاس ناجا به پیروزی رسیدند.

محمدی: این لیگ در شأن کشتی ایران 
نیست 

ایسنا: غلامرضا محمدی ،سرمربی 
تیم ملی کشتی آزاد بیمه رازی پس 
از قهرمانی تیمش در لیگ کشــتی 
گفت: در مجموع می توانستیم بهتر 
باشــیم و با نتیجه ای درخشان تر به 
قهرمانی برسیم. به خصوص در اوزان 
۶1 و 97 کیلوگرم کشتی گیرانمان 
نتوانستند انتظارات ما برآورده کنند 

و اصلا خوب کشتی نگرفتند اما در مجموع از نتیجه قهرمانی در لیگ 
راضی هستم و خوشحالم که توانســتیم برای سومین سال متوالی 

قهرمان شویم.
محمدی در ارزیابی خود از ادامه برگزاری مســابقات لیگ کشتی به 
این سبک و سیاق که با انتقاد بســیاری از کارشناسان مواجه شده 
است نیز گفت: نمی توان نام این مسابقات را لیگ گذاشت. برگزاری 
لیگ کشتی با این شیوه به هیچ وجه در شأن کشتی ما نیست. قطعا 
می توانیم مانند گذشته و با شــیوه های بهتر باعث جذابیت هر چه 

بیشتر مسابقات لیگ شویم.
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد نوجوانان افزود: لیگ بدون تماشاگر اصلا 
جذابیتی ندارد و حساسیت مسابقات می تواند تماشاگران را به سالن 
بکشاند کما اینکه دیدید با حساس شدن دیدار پایانی، تماشاگران با 
شور و شوق خاصی مســابقات را دنبال می کردند. لیگ یعنی دیدار 
رفت و برگشت و میهمان و میزبان بودن. امیدوارم با برنامه ریزی بهتر 
شاهد جذاب شدن این رقابت ها باشیم. البته فدراسیون کشتی قرار 
است در این راستا گام بردارد تا با برنامه ریزی بهتری در جهت بهبود 

این شرایط و جذب حامیان مالی اقدام کنند. 
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بازگشت غیاثی به 
فدراسیون دوومیدانی

ورزش: تیمــور غیاثی، مدیر ســابق 
تیم های ملی دوومیدانــی که پس از 

انتخابات فدراسیون 
نی  ا مـــــید و و د
و انتخــاب مجیــد 
ز ســمت  کیهانی ا
خود اســتعفا داده 
بود مجــددا به این 
فدراسیون بازگشت. 

غیاثی که سابقه سالها فعالیت در رشته 
دوومیدانی چه به عنوان ورزشکار و چه 
مسؤول را داشته اســت حالا به عنوان 
عضو سازمان تیم های ملی دوومیدانی  
بازگشتی نسبتا دیرهنگام به این رشته 
دارد. مجید کیهانی، رئیس فدراسیون 
دوومیدانی ضمن تأیید بازگشت غیاثی 
به فدراسیون گفت: وی به عنوان عضو 
کمیتــه تیم هــای ملی فدراســیون 
انتخاب شــده و حکمش بزودی صادر 

می شود.

پیکانی ها غایب
 لیگ برتر والیبال بانوان

ورزش: در حالــی که هنوز مشــخص 
نیســت کدام تیم هــا در ایــن دوره از 
مسابقات لیگ برتر والیبال بانوان حضور 
خواهند داشــت صحبت هایی مبنی بر 
تیمداری باشــگاه پیکان در این فصل از 
رقابت های بانوان به گوش می رســید، 
اما پیکانی ها قصدی برای انجام این کار 
در این فصل از مسابقات لیگ برتر بانوان 
ندارند. محمود شــیعی در این خصوص 
اظهار داشت: در فصل پیش رو برنامه ای 
برای حضور در لیگ برتر بانوان نداریم، 
اما از حالا در مشــغول برنامه ریزی برای 
سال آینده هســتیم. برگزاری دوره های 
استعدادیابی و کلاس های مختلف برای 
بانوان در رده های سنی متفاوت از جمله 
اقدامات ما است. وی افزود: تصمیم داریم 
برای سال آینده تیمی در حد قهرمانی را 
روانه مسابقات کنیم. با برنامه ای که داریم 
تلاش خواهیم کرد تا از بازیکنان رده های 
ســنی مختلف که حاصل استعدادیابی 
باشــگاه هســتند در تیم خود استفاده 

کنیم.

نقل و انتقالات جدید 
در لیگ بسکتبال

ورزش:  لیگ برتر بســکتبال ششــم 
آبان شروع می شــود و تیم ها در حال 
تکمیــل ترکیب خود هســتند. برخی 
تیم هــا بازیکنــان خارجی خــود را 
جــذب می کنند و برخی دیگــر نیز از 
نفرات باقی مانــده یارگیری می کنند. 
در تازه ترین نقــل و انتقلات بازیکنان 
ایرانی بابــک نظافت بسکتبالیســت 
کهنه کار ایران بعــد از پایان کارش در 
شــهرداری گرگان به تیــم لوله آ.اس 
شیراز پیوسته و این فصل را با این تیم 

پشت سر خواهد گذاشت.
تیم هایی همچون دانشگاه آزاد و شیمیدر 
نیــز اخیــراً بازیکنــان خارجی جذب 
کرده اند. شیمیدر تهران بعد از به خدمت 
گرفتن پاویــلاس کوکیناس، نیکولاس 
کاوینگتون آمریکایی را جذب کرده که 

در پست یک بازی خواهد کرد.
دانشــگاهی ها هــم دو بازیکن خارجی 
خود را جذب کرده و قراردادشان قطعی 
شده اســت. جوزف جونز بازیکن پست 
چهار و پنج و جان ادوارد پرینس فوروارد 
2۰3 سانتی متری را به خدمت گرفته که 

هر دو آمریکایی هستند.

  آقا مجید، ۲۰هفته صــدر جدول رو آب وجــارو کردن افتخار 
نیست)البته برای شما که دسته۳بازی کردید آرزوست( مهم پایان 

فصله کجا باشید! پرهیزی پرسپولیسی
  شــما اســتقلالیها درباره آســیا صحبت کنید اروپا برای شــما 

زیادیه،هر وقت بازیکــن اروپایی داشــتید از اروپا صحبت کنید 
ما حداقل به واســطه  بازی بازیکنانمون با اروپا آشنا هستیم اونم 

فینال اروپا. شما در حد لیگ قطر صحبت کنید! 
  قابل توجه فوتبال دوستان خداییش بازی خوب می خوای نگاه 

کنی بازی های پرسپولیس زلزله رو نگاه کن. احسنت 
  آقای مجیداســتقلالی نگومن فــرق توپ فوتبال با بســکتبال 
رومی دونم نگوما پارســال ۲۰هفته صدرجدول بودیم ویک کلمه 
حرف نزدیم؟ برعکس اینقد حال می کردید که انگار فجرسپاسی رو 
تویه جام حذفی بردید؟ الان که ته جدولید صداتون تا کشورهای 

همسایه میره. 
  خدمت آقای مجیدی باید بگــم. آره۲۰هفته صدر بود آخرش 

چکار کرد مهم آخر کاره نه اینکه۲۰هفته صدر باشی بعد شانسی 
به پلی  آف آسیا برسی.

  ما آخــر فصــل رو هرجــور تمــوم کنیم بــاز هم اســتقلال از 

پرســپولیس پایین تره طبق آمار 4سال گذشــته. ببین آخر فصل 
4سال اخیر لیگ چه جوریه بعد اظهار نظر کن.

  سلام من یک استقلالی دوآتیشه هستم. فقط می خوام بدونم 

این پرســپولیس ها که اینقدر ادعا دارن. چندسال جام نیاوردن. 
با تشکر رضاجذاب

   به امید قهرمانی استقلال.آبی اصیل
  باســلام..لطفا طرفدارای قرمزوآبی آن قــدر علیه هم صحبت 
وهمدیگروتخریــب نکنید.این پرواضحه که گاهی اســتقلال تیم 
بهتــری داشــته وقهرمان لیگ شــده وگاهــی پرســپولیس.هیچ 

قهرمانی ای همیشگی نیست.
  آقای پورموسوی تازه سرمربی شده ولی برای مطرح شدن روش 
خوبی را انتخاب نکرده. پرسپولیس ایران بسیار بزرگتر ازآنست 
که امثال ایشان قصد انگ و تهمت به مردمی ترین باشگاه درکشور 

راداشته باشد .
  جناب صانع یا به قول خودت قشــقایی. این استقلالت چه جور 

سروریه که پرسپولیس ما،هم چهار تاییش کرده وهم شش تایی؟ 
اگه همچین تیمی سروره باید فاتح همه سرورا رو خوند. درضمن 

صانع شش تایی بیشتر بهت میاد.
   استقلالیا جوگیر نشین. هنوز6امتیاز اختلاف دارین. نریزین 
تویه خیابون که باز بچســبین به ته جدول. البته شاید فرجی بشه 
مثل کاری که پارسال پرســپولیس باهاتون کرد اختلاف15امتیاز 
رو آخر فصل با5امتیاز بیشــتر از شــما تموم کرد. ولی خوب اون 

پرسپولیسه وشما.....رامین رضاییان
   به نظرمن رحمتــی دروازه بان خوبی نیســت فقط خیلی خوش 
شانســه،چون دقیقا توپ جایی میره که رحمتی ایستاده،مثلابازی 

با سایپا.

   سردار آزمون، ســعید عزت اللهی و میلاد محمدی، سه لژیونر 
ایرانی تیم های روســتوف و تــرک گروژنی نمره هــای فنی خوب و 
متوســطی در دیدارهای هفته یازدهم لیگ برتر روسیه دریافت 

کردند.
   تیم پانیونیوس با در اختیار داشتن دو ملی پوش ایرانی اش 
در بازی هفته ششم ســوپر لیگ یونان در مصاف با آاک به تساوی 

بدون گل دست یافت.
    سجاد شــهباززاده، مهاجم تیم آلانیااســپور که در هفته های 
ابتدایی سوپر لیگ ترکیه کمتر از 9۰ دقیقه برای تیمش به میدان 
رفته بود در دیدارهای اخیر آلانیااسپور جایی در فهرست 18 نفره 

نداشته و از روی سکوها نظاره گر بازی این تیم بوده است.
    در حاشــیه دیدار نســاجی مازنــدران و خونه بــه خونه بابل، 
هواداران دو تیم در دقیقه ۲4 یاد و خاطره هادی نوروزی، کاپیتان 

فقید پرسپولیس را گرامی داشتند.
    منصوریان، کلیه عوامل تیم فوتبال استقلال اعم از کادر فنی 

و کادر پزشکی را ممنوع المصاحبه کرد.
    ژوزه مورینیو ســرمربی منچســتر یونایتد می گوید بازیکنی 
مانند وین رونی به درجه ای از اعتبار در این باشگاه دست یافته که 
غیر ممکن است او را بفروشند و هر تصمیمی که او بگیرد خواهند 

پذیرفت.
    جابر انصاری مهاجم تیم فوتبال اســتقلال در خصوص شادی 
پس از گل خود می گوید در گذشــته ژیمناســتیک کار می کرده و 

تصمیم گرفته  پس از هر گل پشتک بزند.
    رقم قیمت بازیکنان اصلی و نیمکت نشــین منچستر یونایتد 
و چلسی که دیشــب در مقابل یکدیگر صف آرایی کردند بیش از 

7۰۰میلیون پوند بود.
    بعد از کش و قوس فــراوان داوران فوتبال لیگ برتر صاحب 

هدست شدند.
   محسن مسلمان و مهدی طارمی این هفته، مهمان پشت صحنه 

سریال »عاشقانه« به کارگردانی منوچهر هادی خواهند شد.
    ایلکای گوندوغان هافبک دورتموند می گوید بعد از مصدومیت 
شــدید از ناحیه پشــت در زمانی که پیراهن دورتموند را به تن می 
کرده است، از اینکه دیگر نتواند فوتبال بازی کند می ترسیده است.

    گل محمدی ســرمربی ســابق تیم فوتبال ذوب آهن در مورد 
شایعه سرمربیگری اش در سایپا، ماشین سازی و سیاه جامگان می 
گوید در این مدت هیچ تماس تلفنی هم از هیچ باشگاهی نداشته  

چه برسد به مذاکره.
   با قوت گرفتن احتمال بازگشت اســتیون جرارد به لیورپول، 
یورگن کلوپ سرمربی قرمزها می گوید درب این باشگاه همیشه 

به روی جرارد باز خواهد بود.
    بهتاش فریبا مدیر فنی اســتقلال می گوید 9۰ درصد اهواز 
همیشه استقلالی بوده و امیدوار است این هواداران ضمن حمایت 
و تشــویق آن ها، مانع از بروز اتفاقات مشــابه بازی پرسپولیس و 

استقلال خوزستان شوند.

   شماره پیامک  3۰۰۰737273 تلگرامی

بازی دو سر باخت برای وزنه برداری ایران
وقتی عذرخواهی به دیپلماسی تشبیه می شود

ورزش: در رقابت های دسته فوق سنگین وزنه برداری المپیک ریو 
زمانی که حرکت دوم بهداد ســلیمی مورد قبول هیأت ژوری قرار 
نگرفت اعتراضاتی از ســوی  این وزنه بردار ، سجاد انوشیروانی 
و مسؤولان فدراسیون ایران در سالن مســابقات  به هیأت ژوری 
انجام گرفت. در مصاحبه های بعد از این اتفاق نیز گفته شد محمد 
جلود، دبیرکل کنفدراسیون آسیا که عضو ژوری بود، از روی غرض 

حرکت سلیمی را قبول نکرده است.
به دنبال این اعتراضات و هک شــدن ســایت فدراسیون جهانی 
وزنه برداری توســط کابران ایرانی،  از همان زمان گمانه زنی هایی 
مبنی بر اینکه فدراسیون جهانی، ایران را محروم یا جریمه کند به 

میان آمد اما در نهایت با عذرخواهی قضیه به پایان رسید.
اما پایان این ماجرا چندان هم خوش نبود و اکنون عذرخواهی ایران 
نقل محافل  شده است. سایت فدراســیون جهانی اعلام کرد رئیس 
فدراســیون وزنه بــرداری ایران در مقابــل هیأت اجرایــی از طرف 
ورزشکار و مربی اش عذرخواهی کرده  و گفته ما بسیار متأسف هستیم. 
فدراسیون جهانی هم به فدراسیون  ایران اخطار داده که دیگر چنین 
اتفاقاتی تکرار نشود. برخی سایت های خارجی نیز به منتشر کردن این 
خبر پرداختند و حتی تیتر رئیس فدراسیون وزنه برداری ایران برای 

اتفاقات ریو عذرخواهی کرد را انتخاب کردند.
نکته اصلی ماجرا اینجاســت اگــر در المپیک ریو حق بــا ما بوده و  
حرکت دوم دوضرب بهداد ســلیمی به صورت عمــدی مورد تأیید 
هیأت ژوری قرار نگرفته اســت ، پس چراباید عذرخواهی کنیم؟ 
چرا اگر واقعا معتقدیم غرضی در کار بوده چرا آن را ثابت نکردیم  

و به دنبال گرفتن حق وزنه بردارمان نبودیم؟
نکته جالب اینکــه برخی ها اکنــون این عذرخواهی کــردن که به 
جریمه و محروم نشــدن ایران منجر شــد را به دیپلماسی  تشبیه 
کرده اند، در حالی که دیپلماســی زمانی جواب می دهد که حقمان 
را  بگیریم، بــدون اینکه چهره های مانند بهداد ســلیمی را مجبور 
به عذرخواهی کنیم و مقابل هیأت رئیســه فدراسیون جهانی نیز 
عبارت بسیار متأســفیم را به کار نبریم. با نگاه کوتاه به این ماجرا 
می بینیم که در المپیک ریو مدال که نگرفتیم و نتوانستیم خورده 
شدن حقمان را ثابت کنیم که هیچ در نهایت نیز بابت رفتارهایمان 
عذرخواهی هم کردیم. از طرفی اگر واقعا اعتراض به آن شکل به 
هیأت ژوری جواب نمی داد این وظیفه مسؤولان فدراسیون بود تا 
جلوی اعتراض ورزشکار و مربی به ژوری را بگیرند  تا حداقل بعدا 
دیگر مجبور به عذرخواهی نشویم. در واقع هم اعتراض مان نتیجه 
نداد و مدالمان را نگرفتیم و هم مجبور شــدیم عذرخواهی کنیم 
که این چیزی جز بازی دو سر باخت برای وزنه برداری ایران نبود. 
همچنین   روی این عذرخواهی برای اعتراض به حقی که معتقدیم 
از ما   خورده شده نام هر چیزی را می توان   گذاشت جز دیپلماسی.
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خبر

ملی پوش هندبال: تمام بازیکنان از ملی پوش بودن خود تغییرات احتمالی در وزارت ورزش بعد از حضور سلطانی فر
رنجیده هستند 

ایسنا: مهدی موسوی، ملی پوش هندبال با ابراز گلایه از شرایط نابسامان هندبال وضعیت رشته 
ورزش هندبال را نابسامان عنوان و گفت: فدراسیون و باشگاه ها بی برنامه عمل می کنند، اسپانسرها 
حاضر نیستند در هندبال سرمایه گذاری کنند، هندبال دچار وضعیت نابسامانی شده است و به ته 
چاه می رود. او در ادامه توضیح داد: باید در مرحله اول رئیس فدراسیون مشخص شود تا هندبال 
از این بی برنامگی ها در آید. سایر رشته های ورزشی در میادین بین المللی مقام کسب می کنند و 
رو به پیشرفت هستند، ولی هندبال کجاست؟ فوتسال در جام جهانی سوم شد، بسکتبال قهرمان 
آسیا شد و والیبال خیلی خوب پیشــرفت کرد. ولی هندبال روز به روز بدتر می شود و تیم   ملی و 

ملی پوشان هندبال بلاتکلیف هستند.
موسوی معتقد است که بازیکنان تیم   ملی از وضعیت خود بسیار رنجیده هستند، او در این باره گفت : 
رشته هندبال از لحاظ مالی حمایت نمی شود. خیلی از بازیکنان حقوق اردوهای تیم   ملی خود را 
نگرفته اند. حتی برای رفت و آمد از جیب خود هزینــه می کردند و هنوز حقوق دریافت نکرده اند. 
هیچ پاداشی برای برد و باخت تیم   ملی وجود نداشت، اگر هم بود خیلی کم 
و ناچیز و در شأن بازیکن ملی پوش نبود. تمام بازیکنان از ملی پوش 
بودن خود رنجیده هســتند، چند سالی اســت که می شنویم 

وضعیت درست خواهد شد،  ولی هر سال بدتر و بدتر می شود.
موسوی با بیان این که فدراسیون باید بر این مشکلات بازیکنان 
مدیریت داشته باشد، تصریح کرد: فدراسیون باید بر این مشکلات 
بازیکنان مدیریت قوی داشته باشــد. اکنون سجاد، الله کرم و 
خیلی از بازیکنان ملی پوش در خــارج از ایران بازی می کنند. 
ایمان جلالی چرا تبعه اروپا شد؟ به دلیل مسایلی که در فدراسیون 
به وجود آمد و حمایت نشد و او به نقطه ای رسید که باید انتخاب 
می کرد. او زیاد وعده و وعید شنید، در تیم   ملی مصدوم شد و باشگاه 
پول قراردادش را نداد و به او گفته شد از تیم   ملی هزینه ها را دریافت کند. 
او هم مجبور شد از جیب خود هزینه ها را انجام دهد و انتخاب کرد تا از ایران برود. 
حالا می فهمیم چه استعدادی را از دست داده ایم. ملی پوش هندبال با بیان این که سرمایه موجود هندبال 
را کم کم از دست خواهیم داد، افزود: با این شرایط باشگاه ها، ملی پوشان شرایط خوبی ندارند. آن ها باشگاه 
درست حسابی ندارند تا بتوانند تمرینات منظم داشته باشند. بازیکنی که قرارداد می بندد، مطمئن نیست 
تا آخر فصل به حق و حقوق خود می رسد یا خیر. با این اوضاع سرمایه های چندین و چند ساله هندبال 
که صرف این بازیکنان شده است، به هدر خواهد رفت. اکنون با این شرایط هندبال ایران چندین سال از 
تیم های خوب دنیا عقب افتاد، ولی همه به راحتی از کنار آن عبور می کنند. او با بیان این که ای کاش هیچ 
گاه هندبال بازی نمی کرد، ادامه  داد: اکنون ما ورزشکاران به جایی رسیده ایم که می گوییم ای کاش هندبال 
بازی نمی کردیم، ای کاش اصلاً به سمت و سوی ورزش نمی آمدیم، اما اکنون که نمی توانیم ورزش را رها 
کنیم و در شاخه ای دیگر مشغول به کار شویم، ما در سر دو راهی مانده ایم که ورزش را ادامه دهیم یا رها 
کنیم؟ متأسفانه هر کسی هم که به روی کار می آید، با ظاهر سازی جلو می رود، ولی هنگام عمل همه چیز 

را از یاد می برد و این وسط تنها حق ما بازیکنان ضایع شده است.
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